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ACTA DE LA SESSIÓ DEL PLE DE L’AJUNTAMENT 
DE TORROELLA DE MONTGRÍ 

 

 

IDENTIFICACIÓ DE LA SESSIÓ 
 
Núm.: 10/2013 
Caràcter: ordinària 
Data: 5 de setembre de 2013 
Convocatòria: primera 
Horari: de les 8 del vespre fins a ¾ i 5 minuts d’11 del vespre 
Lloc: auditori de Can Quintana 
 
 
ASSISTENTS 
 
Sr. Jordi Cordon i Pulido, alcalde (CiU) 
Sra. Sandra Bartomeus i Vicens, primera tinenta d’alcalde (CiU) 
Sra. Sílvia Comas i Batista, segona tinenta d’alcalde (L'EST) 
Sr. Andrés Navarrete i Quirós, tercer tinent d’alcalde (PP) 
Sr. Francesc Puig i Bagué, quart tinent d’alcalde (CiU) 
Sr. Genís Dalmau i Burgués, cinquè tinent d’alcalde (L'EST) 
Sra. Núria Bosch i Gelmà, regidora (CiU) 
Sr. Joan Ramon Aladid i Llanas, regidor (CiU) 
Sra. Sandra Pibernat i Busquets, regidora (L'EST) 
Sr. Josep Maria Rufí i Pagès, regidor (Esquerra-AM) 
Sra. Dolors Bassa i Coll, regidora (Esquerra-AM) 
Sr. Marc Calvet i Martí, regidor (Esquerra-AM) 
Sra. Laia Coll i Aguilera, regidora (Esquerra-AM) 
Sr. Lluís Coll i Torrent, regidor (UPM-PM) 
Sra. Caterina Matas i Mercader (UPM-PM)  
Sr. Narcís Noguer i Daurell, regidor (UPM-PM) 
Sr. Gregori Sarquella i Subirós, regidor (COET)  
Sr. Jordi Estragó i Castelló, interventor accidental 
Sr. Josep Rovira i Jofre, secretari  
 
Comprovat que el quòrum dels assistents compleix allò que estableix l’article 98.c) del Decret 
legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim 
local de Catalunya, el Sr. alcalde obre la sessió, declarada pública, per tractar els assumptes 
inclosos en l’ordre del dia de la convocatòria: 
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A) Part resolutiva  
  
1. Lectura i aprovació de l’acta de la sessió núm. 9/2013, d’1 d’agost. 

 
2. Aprovació inicial de la modificació puntual dels articles 242 i 247 de la normativa 

del PGMO en relació amb la millora de la gestió de la zona de sòl rural forestal. 
Exp. 633/13 (Secretaria). 
 

3. Aprovació inicial de la modificació puntual del PGMO al sector ASU-6 “Camps de 
Can Bataller”. Exp. 784/13 (Secretaria). 
 

4. Aprovació inicial de la modificació puntual del PGMO referent a la introducció de 
l’ús d’equipament privat comercial (EPC) al Pla parcial ASU-1 “Mas Déu”. Exp. 
898/13 (Secretaria). 

 
5. Ratificar l’acord de la Junta de Govern Local de 8 d’agost de 2013, pel qual 

s’aprova la suspensió potestativa de l'atorgament de llicències per a aquelles 
activitats d’ús religiós o de centres de culte, per tal d’estudiar la reforma puntual 
del PGMO per a la implantació de noves activitats d’ús religiós o de centres de 
culte. Exp. 873/13 (Secretaria). 

 
6. Aprovació inicial de la constitució de l’Entitat Municipal Descentralitzada de 

l’Estartit, a instància de l’Ajuntament de Torroella de Montgrí. Exp. 703/11 
(Secretaria). 

 
7. Donar compte de l’aprovació definitiva d’instruments de planejament urbanístic. 

 
8. Donar compte del Decret núm. 42/2013 dictat pel Jutjat Contenciós Administratiu 

núm. 10 de Barcelona en el marc del recurs contenciós administratiu núm. 
240/2013, interposat per Moreno 2001 SL contra l’Ajuntament de Torroella de 
Montgrí. Exp. 782/13 (Secretaria). 

 
9. Donar compte de la Sentència núm. 585/2013 dictada pel Tribunal Superior de 

Justícia de Catalunya, en el marc del recurs d’apel·lació 69/2013 interposat per 
l’Ajuntament de Torroella de Montgrí contra la Sentència núm. 272/2012 del Jutjat 
Contenciós Administratiu núm. 2 de Girona, estimatòria del recurs contenciós 
administratiu núm. 134/2011 interposat pel Sr. J. S. P. i la Sra. M. J. Q. T. contra 
l’Ajuntament de Torroella de Montgrí. Exp. 467/11 (Secretaria). 

 
10. Assumptes urgents. 

 
B) Part de control 
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11. Donar compte dels decrets de l’Alcaldia i de les regidories delegades del núm. 
1764 al núm. 2050, corresponents al període comprès entre el 16 de juliol de 
2013 i el 14 d’agost de 2013. 

 
12. Precs i preguntes. 

 
 
DESENVOLUPAMENT DE LA SESSIÓ 
 
A) PART RESOLUTIVA  
 
1. LECTURA I APROVACIÓ DE L’ACTA DE LA SESSIÓ NÚM. 9/2013, D’1 D’AGOST 
 
D’acord amb el que disposa l’article 91.1 del Reglament d’organització, funcionament i règim 
jurídic de les entitats locals (ROF), aprovat pel Reial decret 2568/1986, de 28 de novembre, el 
Sr. alcalde cedeix la paraula al secretari, qui pregunta si algun membre de la Corporació ha de 
formular alguna observació a l’acta de la sessió que s’ha distribuït amb la convocatòria. Ningú 
objecta res. 
 
Sotmesa a votació l’acta de la sessió núm. 9/2013, d’1 d’agost, s’aprova per unanimitat. 
 
 
2. APROVACIÓ INICIAL DE LA MODIFICACIÓ PUNTUAL DELS ARTICLES 242 I 247 DE LA 
NORMATIVA DEL PGMO EN RELACIÓ AMB LA MILLORA DE LA GESTIÓ DE LA ZONA DE SÒL 
RURAL FORESTAL. EXP. 633/13 (SECRETARIA) 
 
A petició del Sr. alcalde, el secretari llegeix el dictamen de la Comissió Informativa de Territori 
de 29 d’agost de 2013, el qual es transcriu íntegrament a continuació: 
 
“Vist que la revisió del Pla general d’ordenació urbana (PGOU) de Torroella de Montgrí va ser 
aprovada definitivament per la Comissió Territorial d’Urbanisme de Girona en data 4 d’abril de 
2001 (i Text refós aprovat pel Ple de la corporació, en la sessió de 29 d’agost de 2001, i 
definitivament per la Comissió Territorial d’Urbanisme de Girona en data 5 d’abril de 2002), i 
publicada al DOGC núm. 3654, de data 11 de juny de 2002. 
 
Vista la proposta de modificació puntual del PGMO de Torroella de Montgrí, en relació amb la 
millora de la gestió de la zona de sòl rural forestal, formulada per l’Ajuntament i redactada pels 
Serveis Tècnics Municipals, amb data maig de 2013. 
 
Vist l’informe de Secretaria, de data 22 de maig de 2013. 
 
Vist que la motivació principal d’aquesta modificació de planejament és la voluntat de 
l’Ajuntament de Torroella de Montgrí de recuperar zones obertes enmig de zones forestals, 
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coincidents amb antics camps de conreu, i poder, així, crear un element de discontinuïtat segur 
des d’una perspectiva de prevenció d’incendis, estructurar els hàbitats per fer-los heterogenis o 
assolir objectius de millora del paisatge. 
 
Atès que, d’acord amb l’article 14.2 del Decret legislatiu 1/2010, de 3 d’agost, pel qual 
s'aprova el Text refós de la Llei d'urbanisme, correspon a l’Ajuntament formular la redacció i 
tramitació d’aquesta modificació puntual del Pla general d’ordenació urbana. 
 
Atès que, d’acord amb els articles 85.1 i 96 del Decret legislatiu 1/2010, de 3 d’agost, pel qual 
s'aprova el Text refós de la Llei d'urbanisme, correspon a l’Ajuntament l’aprovació inicial i 
provisional d’aquesta modificació puntual, mentre que l’aprovació definitiva correspon a la 
Comissió Territorial d’Urbanisme de Girona (art. 80.a). 
 
Ateses les determinacions del Decret legislatiu 1/2010, de 3 d’agost, pel qual s’aprova el Text 
refós de la Llei d’urbanisme de Catalunya (TRLU), del Decret 305/2006, de 18 de juliol, pel qual 
s’aprova el Reglament de la Llei d’urbanisme de Catalunya (RLU), i dels articles 22.2.c) i 
47.2.ll) de la Llei estatal 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases de règim local (LRBRL). 
 
Per tot això exposat, aquesta Comissió proposa al Ple l’adopció del següent acord:  
 
1r. Aprovar inicialment la modificació puntual del PGMO de Torroella de Montgrí, en relació amb 
la millora de la gestió de la zona de sòl rural forestal, formulada per l’Ajuntament i redactada 
pels Serveis Tècnics Municipals, amb data maig de 2013. 
 
2n. Sotmetre aquest acord a informació pública, mitjançant anunci que s’inserirà al BOP, al diari 
El Punt, al tauler d’anuncis de la corporació i a la pàgina web d’aquest Ajuntament, pel termini 
d’un mes, i podrà ser examinat durant aquest període per tal de presentar les al·legacions o 
reclamacions que es considerin pertinents.  

 
3r. Sol·licitar els informes preceptius als organismes següents afectats per raó de llurs 
competències sectorials:  
 

- Oficina Territorial d’Avaluació Ambiental Girona del Departament de Territori i 
Sostenibilitat de la Generalitat de Catalunya.  

- Agència Catalana de l’Aigua. 
- Direcció General del Medi Natural i Biodiversitat del Departament d'Agricultura, 

Ramaderia, de la Generalitat de Catalunya. 
- Direcció General d'Agricultura i Ramaderia del Departament d’Agricultura, Ramaderia, 

Pesca, Alimentació i Medi Natural de la Generalitat de Catalunya”. 
 
 Llegit el dictamen, i sense intervencions, se sotmet a votació i s’aprova per unanimitat. 
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3. APROVACIÓ INICIAL DE LA MODIFICACIÓ PUNTUAL DEL PGMO AL SECTOR ASU-6 
“CAMPS DE CAN BATALLER”. EXP. 784/13 (SECRETARIA) 
   
A petició del Sr. alcalde, el secretari llegeix el dictamen de la Comissió Informativa de Territori 
de 29 d’agost de 2013, el qual es transcriu íntegrament a continuació: 
 
“Vist que la revisió del Pla general d’ordenació urbana (PGOU) de Torroella de Montgrí va ser 
aprovada definitivament per la Comissió Territorial d’Urbanisme de Girona en data 4 d’abril de 
2001 (i Text refós aprovat pel Ple de la corporació, en la sessió de 29 d’agost de 2001, i 
definitivament per la Comissió Territorial d’Urbanisme de Girona en data 5 d’abril de 2002), i 
publicada al DOGC núm. 3654, de data 11 de juny de 2002. 
 
Vist que el Pla parcial ASU-6 “Camps de Can Bataller” es va aprovar definitivament per la 
Comissió Territorial d’Urbanisme de Girona el 9 de febrer de 2006.  
 
Vist que l’entitat Celebandicum SL va interposar-hi recurs contenciós administratiu i que el 
Tribunal Superior de Justícia de Catalunya va estimar-lo, i, en conseqüència, va anul·lar el pla 
parcial, deixant-lo sense efectes jurídics. 
 
Vista la proposta de modificació puntual del PGMO al sector ASU-6 “Camps de Can Bataller”, de 
data maig de 2013, formulada per Solvia Development SL, i redactada per l’arquitecta Sra. 
Montserrat Pàmies i Mascareñas. 
 
Vist l’informe de Secretaria, de data 23 de juliol de 2013. 
 
Vist l’informe favorable dels Serveis Tècnics Municipals, de data 19 d’agost de 2013. 
 
Atès que, d’acord amb l’article 14.2 del Decret legislatiu 1/2010, de 3 d’agost, pel qual 
s'aprova el Text refós de la Llei d'urbanisme, correspon a l’Ajuntament formular la redacció i 
tramitació d’aquesta modificació puntual del Pla general d’ordenació urbana. 
 
Atès que, d’acord amb els articles 85.1 i 96 del Decret legislatiu 1/2010, de 3 d’agost, pel qual 
s'aprova el Text refós de la Llei d'urbanisme, correspon a l’Ajuntament l’aprovació inicial i 
provisional d’aquesta modificació puntual, mentre que l’aprovació definitiva correspon a la 
Comissió Territorial d’Urbanisme de Girona (art. 80.a). 
 
Atès el que s’estableix en l’article 101.3 del TRLU respecte a l’assumpció de la iniciativa de la 
formulació per part de l’ajuntament.  
 
Ateses les determinacions del Decret legislatiu 1/2010, de 3 d’agost, pel qual s’aprova el Text 
refós de la Llei d’urbanisme de Catalunya (TRLU), del Decret 305/2006, de 18 de juliol, pel qual 
s’aprova el Reglament de la Llei d’urbanisme de Catalunya (RLU), i dels articles 22.2.c) i 
47.2.ll) de la Llei estatal 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases de règim local (LRBRL). 
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Per tot això exposat, aquesta Comissió proposa al Ple l’adopció del següent acord: 
 
1r. Assumir la iniciativa de la formulació de la modificació puntual del PGMO per part de 
l’Ajuntament de Torroella de Montgrí, d’acord amb l’establert a l’article 101.3 del TRLU.  
 
2n. Aprovar inicialment la modificació puntual del PGMO al sector ASU-6 “Camps de Can 
Bataller”, de data maig de 2013, formulada per l’Ajuntament de Torroella de Montgrí i per Solvia 
Development SL, i redactada per l’arquitecta Sra. Montserrat Pàmies i Mascareñas. 
 
3r. Suspendre, per un termini màxim d’1 any, la tramitació de plans urbanístics derivats, 
l’atorgament de llicències de parcel·lació de terrenys, d’edificació, reforma, rehabilitació o 
enderrocament de construccions, d’instal·lació o ampliació d’activitats o usos concrets i altres 
autoritzacions municipals connexes establertes en la legislació sectorial en les àrees en què les 
noves determinacions previstes per a aquestes suposin la modificació del règim urbanístic 
vigent, en l’àmbit afectat per l’esmentada modificació puntual del PGMO, d’acord amb el plànol 
dels Serveis Tècnics Municipals.  
 
4t. Sotmetre aquest acord a informació pública, mitjançant anunci que s’inserirà al BOP, al diari 
El Punt, al tauler d’anuncis de la corporació i a la pàgina web d’aquest Ajuntament, pel termini 
d’un mes, i podrà ser examinat durant aquest període per tal de presentar les al·legacions o 
reclamacions que es considerin pertinents.  

 
5è. Sol·licitar els informes preceptius als organismes següents afectats per raó de llurs 
competències sectorials:  
 

- Oficina Territorial d’Avaluació Ambiental Girona del Departament de Territori i 
Sostenibilitat de la Generalitat de Catalunya.  

- Agència Catalana de l’Aigua. 
- Àrea de Medi Natural de Girona del Departament d’Agricultura, Ramaderia, Pesca, 

Alimentació i Medi Natural de la Generalitat de Catalunya. 
- Departament d’Empresa i Ocupació de la Generalitat de Catalunya. 
- Departament de Cultura de la Generalitat de Catalunya”.  

 
El Sr. alcalde cedeix la paraula a la Sra. Bartomeus, qui exposa que es tracta d’un sector del 
sud del nucli urbà de Torroella, que confronta amb el carrer Vicenç Bou i és un sector no 
desenvolupat actualment. Comenta que una sentència de març de 2011 derogava tot el 
planejament derivat aprovat, donat que en el PGMO es definien les qualificacions urbanístiques 
quan ho havia de fer el planejament derivat. En base a això comenta que haurien pogut 
mantenir el PGMO com estava i fer el planejament derivat adaptat a aquest PGMO o podien 
adaptar el PGMO al planejament derivat que es va aprovar (tot i que després caldrà fer-ne 
novament la tramitació), i que, després de parlar-ho amb Urbanisme de Girona, es van decantar 
per aquesta segona opció. Fa avinent que la proposta modifica la fitxa del PGMO perquè a què 
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sigui el pla parcial el que fixi la zonificació; també s’aprofita per modificar la superfície de l’àmbit 
a partir d’un aixecament topogràfic, s’incrementen els sistemes públics, concretament en 2.849 
m2, tal com s’establia al pla parcial aprovat, i es regulen les alçades, no alterant-se la densitat 
d’habitatges ni el coeficient d’edificabilitat; i finalment s’incorpora la reserva d’habitatge protegit 
fixat per llei. 
 
Seguidament la Sra. Matas exposa que la proposta de modificació del PGMO ve motivada per la 
sentència del TSJCat de març del 2011. Comenta que, donat que no tenen coneixement dels 
elements de la sentència, avui, a l’espera de l’aprovació provisional, s’abstindran, tot i que 
considera les explicacions de la Sra. Bartomeus com a assenyades i correctes.  
 
Llegit el dictamen, i sense intervencions, se sotmet a votació i s’aprova per majoria absoluta (vot 
favorable dels 9 regidors/es dels Grups de CiU, L’EST i PP; i abstenció dels 4 regidors/es del 
Grup d’Esquerra-AM, dels 3 regidors/a del Grup d’UPM-PM i del regidor del Grup del COET). 
 
 
4. APROVACIÓ INICIAL DE LA MODIFICACIÓ PUNTUAL DEL PGMO REFERENT A LA 
INTRODUCCIÓ DE L’ÚS D’EQUIPAMENT PRIVAT COMERCIAL (EPC) AL PLA PARCIAL ASU-1 
“MAS DÉU”. EXP. 898/13 (SECRETARIA) 
 
A petició del Sr. alcalde, el secretari llegeix el dictamen de la Comissió Informativa de Territori 
de 29 d’agost de 2013, el qual es transcriu íntegrament a continuació: 
 
“Vist que la revisió del Pla general d’ordenació urbana (PGOU) de Torroella de Montgrí va ser 
aprovada definitivament per la Comissió Territorial d’Urbanisme de Girona en data 4 d’abril de 
2001 (i Text refós aprovat pel Ple de la corporació, en la sessió de 29 d’agost de 2001, i 
definitivament per la Comissió Territorial d’Urbanisme de Girona en data 5 d’abril de 2002), i 
publicada al DOGC núm. 3654, de data 11 de juny de 2002. 
 
Vista la proposta de modificació puntual del PGMO referent a la introducció de l’ús 
d’equipament privat comercial (EPC) al Pla parcial ASU-1 “Mas Déu”, de data agost de 2013, 
formulada per Iberfin Capital SA, i redactada per l’arquitecte Sr. Sebastià Figuerola Clavaguera. 
 
Vist l’informe de Secretaria, de data 21 d’agost de 2013. 
 
Vist que aquesta proposta de modificació puntual del PGMO manifesta que el municipi de 
Torroella de Montgrí té una influència comercial important respecte els pobles de l’entorn 
d’aquesta zona del Baix Ter, que el nucli turístic de l’Estartit produeix una forta activitat 
estacional que afavoreix la demanda comercial i que el sector del Mas Déu té una situació 
estratègica, tant per la seva proximitat a la carretera de l’Estartit, com per la posició propera a 
un sector comercial-industrial de Torroella vinculat a l’únic eix d’accés rodat que el connecta 
amb el nucli de l’Estartit. Que la inclusió d’aquest sector dintre de la TUC ha obert les 
expectatives a la possible implantació de superfícies comercials i, per aquest motiu, l’objecte 
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d’aquesta modificació és possibilitar la implantació de l’ús comercial per tal de donar resposta a 
futures necessitats comercials que incentivin el seu desenvolupament. 
 
Vist l’informe favorable dels Serveis Tècnics Municipals, de data 21 d’agost de 2013, el qual, en 
el punt 5 “Valoració”, diu que, abans de l’aprovació provisional d’aquesta modificació, caldrà 
que s’incloguin els següents aspectes en el document: 
 

- En el punt 2 del document caldrà que figuri l’Ajuntament de Torroella de Montgrí com a 
promotor de l’esmentada modificació, juntament amb Iberfin Capital SA. 
 

- Cal corregir l’errada material del punt 7 eliminant el text de “Pla Parcial”, ja que  
realment fa referència a les previsions del PGMO. 
 

- En l’apartat d’observacions de la fitxa del sector, cal incloure els criteris de l’informe de 
mobilitat generada que es proposen per minimitzar l’increment potencial de 
desplaçaments provocat per la nova implantació de l’activitat comercial: 
 

o Situar l’ús comercial proper a les vies principals d’accés al sector (ronda Pau 
Casals i avinguda Francesc Macià) i preferiblement a la zona sud del Pla 
parcial per la proximitat a la carretera de Torroella a L’Estartit. D’aquesta 
manera l’ús comercial afectaria poc a la mobilitat interna residencial. 
 

o Assegurar un aparcament suficient intern a la parcel·la que absorbeixi la 
demanda generada. 

 
o Definir l’accés de les seves mercaderies el més allunyat i amb menys 

impacte respecte l’ús residencial dominant. 
 
Atès que, d’acord amb l’article 14.2 del Decret legislatiu 1/2010, de 3 d’agost, pel qual 
s'aprova el Text refós de la Llei d'urbanisme, correspon a l’Ajuntament formular la redacció i 
tramitació d’aquesta modificació puntual del Pla general d’ordenació urbana. 
 
Atès que, d’acord amb els articles 85.1 i 96 del Decret legislatiu 1/2010, de 3 d’agost, pel qual 
s'aprova el Text refós de la Llei d'urbanisme, correspon a l’Ajuntament l’aprovació inicial i 
provisional d’aquesta modificació puntual, mentre que l’aprovació definitiva correspon a la 
Comissió Territorial d’Urbanisme de Girona (art. 80.a). 
 
Atès el que s’estableix en l’article 101.3 del TRLU respecte a l’assumpció de la iniciativa de la 
formulació per part de l’ajuntament.  
 
Ateses les determinacions del Decret legislatiu 1/2010, de 3 d’agost, pel qual s’aprova el Text 
refós de la Llei d’urbanisme de Catalunya (TRLU), del Decret 305/2006, de 18 de juliol, pel qual 
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s’aprova el Reglament de la Llei d’urbanisme de Catalunya (RLU), i dels articles 22.2.c) i 
47.2.ll) de la Llei estatal 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases de règim local (LRBRL). 
 
Per tot això exposat, aquesta Comissió proposa al Ple l’adopció del següent acord: 
 
1r. Assumir la iniciativa de la formulació de la modificació puntual del PGMO per part de 
l’Ajuntament de Torroella de Montgrí, d’acord amb l’establert a l’article 101.3 del TRLU.  
 
2n. Aprovar inicialment la modificació puntual del PGMO referent a la introducció de l’ús 
d’equipament privat comercial (EPC) al Pla parcial ASU-1 “Mas Déu”, de data agost de 2013, 
formulada per l’Ajuntament de Torroella de Montgrí i per Iberfin Capital SA, i redactada per 
l’arquitecte Sr. Sebastià Figuerola Clavaguera, d’acord amb els termes de l’informe dels Serveis 
Tècnics Municipals, de data 21 d’agost de 2013. 
 
3r. Suspendre, per un termini màxim d’1 any, la tramitació de plans urbanístics derivats, 
l’atorgament de llicències de parcel·lació de terrenys, d’edificació, reforma, rehabilitació o 
enderrocament de construccions, d’instal·lació o ampliació d’activitats o usos concrets i altres 
autoritzacions municipals connexes establertes en la legislació sectorial en les àrees en què les 
noves determinacions previstes per a aquestes suposin la modificació del règim urbanístic 
vigent, en l’àmbit afectat per l’esmentada modificació puntual del PGMO, d’acord amb el plànol 
dels Serveis Tècnics Municipals.  
 
4t. Sotmetre aquest acord a informació pública, mitjançant anunci que s’inserirà al BOP, al diari 
El Punt, al tauler d’anuncis de la corporació i a la pàgina web d’aquest Ajuntament, pel termini 
d’un mes, i podrà ser examinat durant aquest període per tal de presentar les al·legacions o 
reclamacions que es considerin pertinents.  

 
5è. Sol·licitar els informes preceptius als organismes següents afectats per raó de llurs 
competències sectorials:  
 

- Oficina Territorial d’Avaluació Ambiental Girona del Departament de Territori i 
Sostenibilitat de la Generalitat de Catalunya.  

- Direcció General de Carreteres del Departament de Territori i Sostenibilitat de la 
Generalitat de Catalunya. 

- Direcció General d’Habitatge del Departament de Territori i Sostenibilitat de la 
Generalitat de Catalunya. 

- Agència Catalana de l’Aigua. 
- Àrea de Medi Natural de Girona del Departament d’Agricultura, Ramaderia, Pesca, 

Alimentació i Medi Natural de la Generalitat de Catalunya. 
- Direcció General de Comerç del Departament d’Empresa i Ocupació de la Generalitat de 

Catalunya. 
- Departament de Cultura de la Generalitat de Catalunya”.  
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El Sr. alcalde cedeix la paraula a la Sra. Bartomeus, qui exposa que és l’àmbit situat al nord del 
nucli urbà de Torroella, a la carretera de l’Estartit, i que és un sector amb el planejament derivat 
aprovat. Considera que, tot i això, degut a la greu crisi econòmica que afecta especialment al 
sector immobiliari, manquen per executar les obres d’urbanització, i la Junta de Compensació ha 
demorat la seva materialització en espera d’una situació més favorable per fer front a la inversió 
prevista. Fa avinent que la TUC ha incorporat aquest sector dins la zona comercial i, davant la 
possibilitat i interès d’implantar una superfície comercial, l’Ajuntament, la Junta de 
Compensació i l’empresa Iberfin Capital, un cop consultat amb la Comissió d’Urbanisme de 
Girona, han arribat a la conclusió que la incorporació de l’ús comercial, només amb un 12% del 
sostre del sector, no suposarà cap impacte a l’ús residencial del sector ni del model del PGMO 
per al sector, i la seva implantació pot ser un incentiu que beneficiï tant als propietaris com al 
municipi, i que ajudarà i impulsarà que el sector s’acabi desenvolupant, urbanitzant-se i 
facilitant-se l’edificació del mateix. Exposa que, en aquest sentit, la proposta de modificació 
presentada manté les característiques del sector, no havent-hi cap augment d’aprofitament (ni 
de densitat d’habitatges ni d’edificabilitat bruta), mantenint-se la seva estructura urbana, i 
proposant una disminució de la densitat de l’ús residencial per permetre l’existència d’una zona 
per a la implantació de l’ús comercial. 
 
Indica que la proposta de modificació preveu: reduir el sostre residencial potencial del sector en 
4.040 m2, i que aquests es puguin destinar exclusivament a l’ús comercial; establir les 
condicions de la seva implantació en el sentit que caldrà redactar, tramitar i aprovar la 
modificació del pla parcial, del projecte de reparcel·lació i del projecte d’urbanització; i, per tal 
que això sigui factible, l’Ajuntament lideraria el procés, proposant-se el canvi de la modalitat del 
sistema d’actuació de compensació per cooperació. També fa avinent que serà la modificació 
del pla parcial qui decidirà la ubicació d’aquest ús comercial, tot i que a la modificació s’inclou 
un estudi de la mobilitat generada que conclou que caldria tenir en compte els següents criteris: 
situar l’ús comercial proper a les vies principals d’accés al sector. 
 
Seguidament, la Sra. Matas indica que la proposta de modificació del PGMO que es presenta és 
iniciativa d’Iberfin Capital SA, multinacional especialitzada en la implantació de grans superfícies 
comercials. Considera que el fet que sigui aquesta empresa la que presenti la proposta 
evidencia que el plec de condicions d’alienació de les finques estava pactat, no era una 
presumpció seva, i afirma que ja van exposar els motius del vot desfavorable a l’alienació. 
Afirma que avui s’inicia la tramitació per complir la condició resolutòria de la compravenda, que 
és la modificació del planejament per substituir l’ús residencial a comercial en aquest àmbit i 
obtenir les llicències d’obres i d’activitats comercial en 18 mesos. Fa avinent que l’Ajuntament, 
donat que la llei no permet que els particulars presentin modificacions del pla general, assumeix 
la iniciativa com a pròpia. Comenta que el canvi de sistema de compensació a cooperació pot 
representar despeses econòmiques per a l’Ajuntament. Indica que la modificació preveu la 
reducció del sostre edificable residencial de 4.040 m2, que representa un 12% de l’ús 
residencial, i que també representa modificar el projecte de reparcel·lació i el projecte 
d’urbanització, a més a més del sistema d’actuació. Recorda que, com ha dit la Sra. 
Bartomeus, hi ha un acord amb l’actual junta de compensació i amb Iberfin, pressuposant que 
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també hi estan d’acord tots els propietaris, per canviar el sistema d’actuació.  
 
Fa avinent que no comparteixen els criteris fixats per justificar la conveniència de la modificació 
del PGMO. Afirma que no vol entrar a debatre’ls perquè caldria parlar primer de criteris de 
promoció econòmica comercial i, en aquest aspecte, els criteris de l’Equip de govern i els 
d’UPM no encaixen; i perquè tampoc volen entrar en el tema de la mobilitat sostenible, la qual 
no s’hi estableix i ho troba curiós, donat que, veient les directrius, després de l’aprovació 
definitiva de la modificació del PGMO, l’Ajuntament podrà procedir a signar la compravenda i 
obtenir els 2,9 milions d’euros, els quals els considera molt benvinguts a l’Ajuntament, tot i que 
després ja es veurà la destinació que se’n farà. Afirma que tampoc vol entrar en els criteris per 
incentivar el desenvolupament urbanístic del municipi en un moment de crisi econòmica 
derivada del món de la construcció, donat que hi haurà gent a favor i gent en contra de 
l’establiment d’un establiment comercial de grans dimensions als afores del poble. Conclou que, 
en base al que ha exposat, continuaran votant desfavorablement com ja van fer les dues 
vegades en l’expedient d’alienació de les parcel·les. 
 
Seguidament el Sr. Rufí fa avinent que continuen mostrant-se desfavorables a aquesta 
operació, recordant que, per principi, no són partidaris de vendre patrimoni municipal si no és 
estrictament necessari, i més si no saben a què es destinarà l’import de la venda, a quins 
projectes concrets i en quin calendari. Exposa que no són partidaris de canviar les regles de joc 
urbanístic del municipi i que l’Ajuntament, en el mandat 2003-2007, va acordar amb 13 
propietaris de la zona del Mas Déu desenvolupar-hi una zona residencial. Fa avinent que, fruit 
d’això, l’Ajuntament va rebre una zona d’equipaments al nord i les 20 parcel·les residencials al 
sud. Es mostra partidari de no alterar aquells principis i creu que l’Ajuntament no ha de jugar 
amb aquests tipus d’operacions urbanístiques que ja se sap a on han portat en aquests darrers 
20 anys. Considera que l’Ajuntament no hauria d’afavorir la implantació de grans superfícies 
comercials, donat que la creació de llocs de treball pot comportar, alhora, la destrucció d’altres. 
Afirma que votaran en contra d’aquesta operació totalment dirigida i confia que ara potser es 
podrà parlar del nom comercial de l’empresa a implantar-s’hi. Creu que cal tenir cura en la 
planificació urbanística del municipi i que no es pot alterar l’equilibri existent en aquell indret, 
donat que, entre d’altres, crea indefensió en molts propietaris i no comportarà creació de més 
llocs de treball al municipi. Fa avinent que no es pot continuar amb aquest urbanisme expansiu. 
 
El Sr. alcalde exposa que ja es va parlar en el seu moment del tema de la venda de patrimoni, 
així com de les inversions que es durien a terme amb l’alienació: bàsicament la residència per a 
la gent gran del municipi. Comenta al Sr. Rufí que, respecte a la marca comercial, ara mateix li 
pot dir que, qui va adquirir els terrenys va ser Iberfin. Creu que, amb la seva implantació, es 
podria reactivar aquella zona del municipi i que es vetllarà per a què tingui el mínim impacte 
visual. La Sra. Bartomeus fa avinent a la Sra. Matas que ara només es passen 4.040 m2 a sòl 
d’ús comercial i que serà el pla parcial qui en determinarà la ubicació concreta. 
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Finalitzat el debat, el dictamen se sotmet a votació i s’aprova per majoria absoluta (vot favorable 
dels 9 regidors/es dels Grups de CiU, L’EST i PP; i vot en contra dels 4 regidors/es del Grup 
d’Esquerra-AM, dels 3 regidors/a del Grup d’UPM-PM i del regidor del Grup del COET). 
 
 
5. RATIFICAR L’ACORD DE LA JUNTA DE GOVERN LOCAL DE 8 D’AGOST DE 2013, PEL 
QUAL S’APROVA LA SUSPENSIÓ POTESTATIVA DE L'ATORGAMENT DE LLICÈNCIES PER A 
AQUELLES ACTIVITATS D’ÚS RELIGIÓS O DE CENTRES DE CULTE, PER TAL D’ESTUDIAR LA 
REFORMA PUNTUAL DEL PGMO PER A LA IMPLANTACIÓ DE NOVES ACTIVITATS D’ÚS 
RELIGIÓS O DE CENTRES DE CULTE. EXP. 873/13 (SECRETARIA) 
 
A petició del Sr. alcalde, el secretari llegeix el dictamen de la Comissió Informativa de Territori 
de 29 d’agost de 2013, el qual es transcriu íntegrament a continuació: 
 
«Vista la voluntat d’estudiar la reforma puntual del Pla general municipal d’ordenació per la 
implantació de noves activitats d’ús religiós o de centres de culte en el municipi. 
 
Vist l’informe de l’arquitecte municipal, de data 6 d’agost de 2013: 
 
“Assumpte:  ADAPTACIÓ DEL PGMO A LA LLEI 16/2009 I DECRET 94/2010, DE 

CENTRES DE CULTES  
Emplaçament:  La totalitat de les qualificacions de sòl urbà que el PGMO admet l’ús 

socioculturals. 
Promotor:  Ajuntament de Torroella de Montgrí   

 
INFORME 

  
1. Objecte 
L’equip de govern municipal sol·licita que els SSTT de l’Àrea d’urbanisme redactin un informe en 
relació a la normativa del PGMO i la legislació sectorial aplicable respecte a la nova implantació 
d’activitats i obertures de centres de culte en el terme municipal de Torroella de Montgrí. 
 
2. El planejament vigent i normativa sectorial 
El planejament vigent al municipi de Torroella és la Revisió del Pla General Municipal 
d’Ordenació (en endavant PGMO), aprovat definitivament per la CTU el 5 d’abril de 2002 (DOGC 
3654 de 11.06.2002 i BOP de Girona 108 de 5.06.2002), i les corresponents modificacions 
d’aquest PGMO aprovades definitivament per la CTUG i publicades al Diari oficial que 
correspongui. 

En el capítol 5è, de paràmetres reguladors d’usos i activitats, s’estableixen les diferents classes 
d’usos del Pla General, que s’inclouen expressament en les categories i tipus de sòl del PGMO. 
En concret, en l’article 118 es defineixen les activitats que es troben dins dels usos socio-
culturals, dins el qual s’inclou els relacionat amb l’ús religiós. 
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“Article 118. Ús sociocultural 
1. Comprèn les activitats culturals, recreatives i de relació social, les que tenen relació amb 

la creació personal i l'art, i les de caràcter religiós. S'hi inclouen, per tant, les Cases de 
Cultura, Centres Socials, Biblioteques, Casinos, Sales d'Art, Sales d'Exposicions, etc., així 
com també les Esglésies, Temples, Capelles, Centres Parroquials, Convents i similars. 

2. Aquelles activitats que tenen la consideració d'establiment públic estan subjectes a les 
disposicions específiques establertes en la legislació sectorial, que en el moment de 
l'aprovació d'aquest Pla correspon a la Llei 10/1990 sobre policia de l'espectacle, les 
activitats recreatives i establiments públics, i en allò que aquesta Llei no regula, pel Reial 
Decret 2816/1982. 

3. Els establiments que, tot i pertànyer a una entitat sociocultural, per les seves condicions 
siguin assimilables als usos de restauració i/o espectacles que puguin generar molèsties 
als veïns, s'assimilaran pel que fa a les condicions de localització, implantació i instal·lació 
a aquests darrers tipus d'usos. 

4. Al tenir alguns dels establiments d'aquest ús un caràcter condicionant, a través del 
corresponent Pla Especial s'establiran en cada cas les restriccions de localització dels 
usos condicionats.” 

 
En relació a la normativa sectorial, cal tenir en compte que resulta aplicable la Llei 16/2009, de 
22 de juliol, de centres de culte i al Decret 94/2010, de 20 de juliol de desplegament de la Llei. 
 
La Llei 16/2009, de 22 de juliol, estableix en l’article 4.1 i en l’article 5.1, 

“Article 4 
Fixació d’usos religiosos en els plans d’ordenació urbanística municipal  
1. Els plans d’ordenació urbanística municipal han de preveure sòls amb la qualificació de 
sistema d’equipament comunitari on s’admetin els usos de caràcter religiós de nova 
implantació, d’acord amb les necessitats i les disponibilitats dels municipis. A aquest efecte, 
s’han de tenir en compte la informació i les dades contingudes en aquests plans............” 
 
“Article 5 
Assignació d’ús religiós i participació de les confessions 
1. Per a l’assignació de l’ús religiós als sòls qualificats d’equipament comunitari, s’ha 

d’aplicar la legislació urbanística vigent...........” 
 
I el reglament, estableix en el títol primer les condicions urbanístiques per a la implantació dels 
centres de culte, en atenció a les necessitats de disposar d’espais per a l’exercici d’activitats 
religioses, on considera que els plans d’ordenació urbanística municipal han de preveure sòls 
amb la qualificació de sistema d’equipament comunitari on s’admetin els usos de caràcter 
religiós. En aquest sentit, s’estableix que la memòria dels plans d’ordenació urbanística 
municipal han de contenir una avaluació i justificació de les necessitats de sòl per a la 
implantació de centres de culte en el municipi. 
En el títol segon es concreten les condicions mínimes en matèria de seguretat, aforament, 
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salubritat i accessibilitat, i immissions i molèsties a terceres persones. 
 
En concret, respecte el planejament urbanístic: 

“Article 3 
Avaluació i justificació de les necessitats d’ús religiós en el planejament urbanístic 
La memòria dels plans d’ordenació urbanística municipal ha de contenir una avaluació i 
justificació de les necessitats quantitatives i de localització de sòl per a la implantació de 
centres de culte en el municipi. Per a la determinació de les necessitats municipals de sòl 
relatives a la implantació d’aquests centres, es prendran en consideració, a banda dels 
estudis específics que s’elaborin en la fase de preparació dels plans d’ordenació urbanística 
municipal, els suggeriments o al·legacions que a tal efecte formulin les esglésies, les 
confessions i les comunitats religioses en el decurs del procés de participació ciutadana que 
es desenvolupi amb motiu de la formulació d’aquells plans i en el tràmit o tràmits 
d’informació pública regulats per la normativa urbanística en el marc del procediment 
d’aprovació del planejament general. 
 
Article 4 
Sistema d’equipament comunitari que admeti l’ús religiós 
1. De conformitat amb les dades obtingudes i en coherència amb la memòria, el Pla 
d’ordenació urbanística municipal i, en el cas que aquest ho estableixi, el planejament 
urbanístic derivat, han de preveure sòl amb destinació a sistema urbanístic d’equipament 
comunitari en el qual, entre d’altres usos, s’admeti el religiós de nova implantació, sense 
perjudici del que estableix l’article 5. En cas que s’exclogui l’ús religiós d’entre els possibles 
usos assignats als sòls afectats a sistemes urbanístics d’equipament comunitari, haurà de 
justificar-se degudament amb un informe motivat. 
 
2. La concreció de l’ús dels equipaments comunitaris a què fa referència l’apartat 1, s’ha 
d’efectuar mitjançant el pla especial que preveu la legislació urbanística. 
3. Les ordenances municipals que regulin la instal·lació o l’obertura de centres de culte per 
raó de la concentració espacial o la distància entre ells, hauran de respectar les disposicions 
tècniques que regula aquest Decret. 
 
Article 5 
Usos compatibles 
La previsió de sòls, en els plans d’ordenació urbanística municipal, amb la qualificació de 
sistema d’equipament comunitari on s’admetin els usos de caràcter religiós, no exclou per si 
mateixa la possibilitat d’admissió o de compatibilitat d’aquests usos en altres zones urbanes 
del municipi. 
 
Article 6 
Emplaçament de l’equipament comunitari d’ús religiós i integració urbana 
S’ha de garantir que l’emplaçament de l’equipament comunitari amb ús religiós estigui ben 
comunicat per tal de no dificultar l’exercici del dret de llibertat de culte. 
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Article 7 
Criteris i condicions urbanístiques d’accessibilitat i aparcament aplicables als centres de culte 
de gran capacitat 
Per a la implantació de centres de culte en sòls qualificats d’equipaments comunitaris, que 
tinguin una superfície construïda superior a mil metres quadrats o un aforament previst per a 
més de cinc-centes persones, tant en edificis de nova planta com en edificis existents, la 
documentació del pla especial urbanístic de concreció de l’ús i d’establiment de les 
condicions d’ordenació i d’edificació de l’equipament, ha d’incorporar una justificació sobre 
la idoneïtat i conveniència de la implantació del nou centre. Així mateix, ha de contenir un 
estudi de la mobilitat generada i de les necessitats de places d’aparcament de la nova 
implantació i el plantejament de les solucions contemplades per tal de garantir la correcció 
dels possibles dèficits generats.” 

 
3. Consideracions 
Com podem veure, els canvis normatius que s’han succeït pel que fa a la regulació dels centres 
de culte, mitjançant la Llei 16/2009, de 22 de juliol, de centres de culte i el Decret 94/2010, 
de 20 de juliol de desplegament de la Llei, fan necessària l’adequació de les previsions relatives 
a l’ús religiós del Pla General Municipal d’Ordenació de Torroella de Montgrí. 
 
Cal plantejar-se si l’ús religiós o de centre de culte previstos en el PGMO de Torroella, un cop 
desplegats la Llei i el seu reglament que els regula, s’ha d’entendre com una activitat cultural 
més, quan s’estableix que la memòria dels plans d’ordenació urbanística municipal han de 
contenir una avaluació i justificació de les necessitats quantitatives i de localització de sòl per a 
la implantació de centres de culte en el municipi. 
 
Per altre banda cal tenir en consideració que en les activitats que s’engloben dins d’aquest usos 
de caràcter religiós, activitats que per la seva naturalesa poden comportar una important 
afluència de persones, i que per això cal preveure, a part dels condicions tècnics de seguretat 
per a les persones que s’estableix al reglament, la nova afectació que pot comportar a l’entorn 
on s’emplaci pel que a fa a la mobilitat de vehicles privats així com a la correcta dotació 
d’aparcament. 
 
La relació de qualificacions urbanístiques del sòl urbà que preuen els usos socioculturals, i la 
seva dotació d’aparcament del PGMO vigent és la següent: 

- Àrees Històriques a conservar i millorar, clau AH. (No s’estableix cap previsió 
d’aparcament pels altres usos que no siguin els d’habitatge) 

- Eixamples suburbans a completar, clau S. (1plaça/100m² edificats) 
- Promocions de condominis de blocs, clau CB. (1plaça/100m² edificats) 
- Parcel·lacions per a blocs. (1plaça/100m² edificats) 
- Parcel·lacions per a indústries mitjanes, clau IM. (1plaça/50m² construïts, 1plaçade 

tràiler/1000m² construïts i 1plaça/100m² edificats) 
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- Parcel·lacions per a grans indústries, clau IG. (1plaça/100m² edificats i 1plaçade 
tràiler/1000m² construïts) 

 
Tal i com es pot veure, la relació de les places mínimes d’aparcament s’estableixen en caràcter 
general en funció dels m² construïts, i consultant la normativa urbanística genèrica dels 
municipis sense planejament a Catalunya i als SSTT d’urbanisme del Departament de TiS de la 
Generalitat, la regulació per aquest tipus d’ús es fa en funció de l’afluència de persones o de 
localitats, a raó d’1plaça d’aparcament per cada 10 o 15 persones o fracció d’aquest mòdul 
d’aforament. 
 
Tanmateix, cal recordar que des del 28 juny de 2003 és aplicable la Llei 9/2003, de mobilitat, i 
del Decret 344/2006, de 19 de setembre, de regulació dels estudis d’avaluació de la mobilitat 
generada, on s’estableix que s’ha de redactar el corresponent estudi de mobilitat generada per 
avaluar l’increment potencial de desplaçaments, provocat per una nova planificació o per una 
nova implantació d’activitats, i per estudiar la capacitat d’absorció dels serveis viaris, 
d’aparcaments i sistemes de transport, per a poder així gestionar de manera sostenible la nova 
mobilitat i aplicar les fórmules de participació i col·laboració del promotor en la solució dels 
problemes derivats d’aquesta nova mobilitat generada. 
 
4. Conclusió 
Així doncs, prenent en consideració els canvis normatius que s’han succeït pel que fa a la 
regulació dels centres de culte, mitjançant la Llei 16/2009, de 22 de juliol, de centres de culte i 
el Decret 94/2010, de 20 de juliol de desplegament de la Llei, i les previsions del PGMO de 
Torroella de l’any 2002, es considera que es fa necessària l’adequació de les previsions 
normatives relatives a l’ús religiós i de centres de culte previstes en el vigent el PGMO de 
Torroella dins de l’ús sociocultural. 
 
Per altre banda caldrà estudiar i preveure també l’adaptació de la regulació de les places 
mínimes d’aparcament per aquest us concret, i l’ús sociocultural, en funció de l’aforament. 
 
Per tot això caldria redactar la corresponent modificació puntual del Pla General Municipal 
d’Ordenació per l’adequació a la Llei 16/2009, de 22 de juliol, de centres de culte i el Decret 
94/2010, de 20 de juliol de desplegament de la Llei de les previsions normatives relatives de 
l’ús religiós i de centres de culte previstes en el vigent el PGMO de Torroella de Montgrí. 
 
Alhora, per tal d’evitar que durant el temps que s’estigui estudiant la reforma puntual del PGMO 
es puguin implantar en el municipi noves d’activitats d’ús religiós o de centres de culte, es 
considera convenient que, d’acord amb el que s’estableix a l’article 73.1 del TRLU, s’acordi la 
suspensió de l'atorgament de llicències noves de parcel·lació de terrenys, d'edificació, ampliació, 
rehabilitació de construccions, d'instal·lació o ampliació d'activitats, per aquelles activitats d’ús 
religiós o de centres de culte, a tot l’àmbit del terme municipal”. 
 
Vist l’informe de Secretaria, de data 7 d’agost de 2013. 
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Vist l’acord de Junta de Govern de data 8 d’agost de 2013: 
 
“1r.- Acordar, d’acord amb l’article 73.1 del Decret legislatiu 1/2010, de 3 d’agost, pel qual 
s’aprova el Text refós de la Llei d’urbanisme, la suspensió potestativa, pel termini d’un any, de 
l'atorgament de llicències noves de parcel·lació de terrenys, d'edificació, ampliació, rehabilitació 
de construccions, d'instal·lació o ampliació d'activitats, per aquelles activitats d’ús religiós o de 
centres de culte, a tot l’àmbit del terme municipal, d’acord amb el plànol grafiat de zonificació 
que consta a l’expedient, a fi i efecte d’estudiar la reforma puntual del Pla General Municipal 
d’Ordenació per la implantació de noves activitats d’ús religiós o de centres de culte en el 
municipi, adequant-lo a la Llei 16/2009, de 22 de juliol, de centres de culte i al Decret 
94/2010, de 20 de juliol, de desplegament de la Llei 16/2009, de 22 de juliol, dels centres de 
culte. 
 
2n.- Publicar el present acord en el BOP de Girona, en el tauler d’edictes municipal i a la pàgina 
web municipal. 
 
3r.- Ratificar el present acord en el proper Ple que se celebri”. 
 
Ateses les determinacions dels articles 8.5.a), 73 i 74 del Decret legislatiu 1/2010, de 3 
d’agost, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei d’urbanisme, i dels articles 101 a 104 del 
Decret 305/2006, de 18 de juliol, pel qual s’aprova el Reglament de la Llei d’urbanisme. 
 
Per tot això exposat, aquesta Comissió proposa al Ple l’adopció del següent acord:  
 
1r. Ratificar l’acord de Junta de Govern de data 8 d’agost de 2013, i acordar, a la vista de 
l’article 73.1 del Decret legislatiu 1/2010, de 3 d’agost, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei 
d’urbanisme, la suspensió potestativa, pel termini d’un any, de l'atorgament de llicències noves 
de parcel·lació de terrenys, d'edificació, ampliació, rehabilitació de construccions, d'instal·lació o 
ampliació d'activitats, per aquelles activitats d’ús religiós o de centres de culte, a tot l’àmbit del 
terme municipal, d’acord amb el plànol grafiat de zonificació que consta a l’expedient, a fi i 
efecte d’estudiar la reforma puntual del Pla General Municipal d’Ordenació per la implantació de 
noves activitats d’ús religiós o de centres de culte en el municipi, adequant-lo a la Llei 16/2009, 
de 22 de juliol, de centres de culte i al Decret 94/2010, de 20 de juliol, de desplegament de la 
Llei 16/2009, de 22 de juliol, dels centres de culte. 
 
2n. Publicar el present acord en el BOP de Girona, en el tauler d’edictes municipal i a la pàgina 
web municipal, fent avinent que el termini d’un any de suspensió potestativa començarà a 
comptar des de la publicació de l’anunci en el BOP de Girona». 
 
El Sr. alcalde cedeix la paraula a la Sra. Bartomeus, qui exposa que es duu a terme aquesta 
suspensió de llicències pel termini d’un any per estudiar una modificació del PGMO, donat que 
existeix una normativa posterior al PGMO i cal adaptar-lo.  



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Ple 10/2013, de 5 de setembre de 2013 
 

225 

 

 
Seguidament la Sra. Matas comenta que aquestes dues normes de 2009 i 2010 obliguen tots 
els plans generals municipals a tenir una reserva de sòl per a equipaments d’ús religiós. Exposa 
que el PGMO encara no ho ha incorporat i veu correcte fer un estudi de tot el terme municipal 
on fer reserves per a aquest tipus de sòl per a la implantació d’equipaments socioculturals, on 
s’hi inclourien els centres de culte. Fa avinent que la suspensió de llicències té caràcter 
potestatiu. Afirma que és curiós que aquesta decisió es prengui ara quan, darrerament, la 
Comunitat Islàmica fa moviments amb la propietat d’un local de la planta baixa d’un edifici 
plurifamiliar de l’Estartit per traslladar-hi el centre de culte, a fi i efecte d’adequar-se a 
condicions de dignitat en les seves reunions. Celebra l’inici d’aquest estudi i avança que 
s’abstindran, confiant que els resultats de l’estudi satisfacin la majoria. Alhora, aprofita per 
comentar que el PGMO no ha incorporat el programa de participació ciutadana, tot i que la Llei 
d’urbanisme de 2002 indica que cal incorporar-lo. Considera que és necessari perquè no es fa 
una participació ciutadana real en les modificacions del PGMO, en plans parcials i en casos com 
aquest, on la participació ciutadana seria tan important. 
 
La Sra. Bartomeus indica que parlar de participació ciutadana en usos com aquest, amb 
l’experiència que han tingut en el municipi, no li sembla gens correcte. Seguidament el Sr. 
alcalde indica que no vol entrar en un debat però li fa avinent a la Sra. Matas que ja saben com 
actuava a l’hora de donar llicències urbanístiques.  
 
Finalitzat el debat, el dictamen se sotmet a votació i s’aprova per majoria absoluta (vot favorable 
dels 9 regidors/es dels Grups de CiU, L’EST i PP; i abstenció dels 4 regidors/es del Grup 
d’Esquerra-AM, dels 3 regidors/a del Grup d’UPM-PM i del regidor del Grup del COET). 
 
 
10. ASSUMPTES URGENTS 
 
Abans de passar a tractar el punt següent, el Sr. alcalde exposa que, com s’ha tractat a la Junta 
de Portaveus, s’ha de sotmetre a la consideració del Ple, per raons d’urgència, un assumpte no 
inclòs a l’ordre del dia que acompanyava la convocatòria. Es tracta d’una moció dels grups 
municipals de UPM-PM, Esquerra-AM i COET per deixar sobre la taula l’aprovació inicial de la 
constitució de l’Entitat Municipal Descentralitzada (EMD) de l’Estartit, la qual s’ha distribuït a 
tots els regidors/es del plenari. D’aquesta manera, s’acorda avançar aquest punt de l’ordre del 
dia perquè, si no, no tindria sentit debatre’l després de l’aprovació del punt 6. 
 
Un cop justificada la urgència de la moció, la qual és apreciada per unanimitat, es procedeix al 
seu debat. 
 
10.1. MOCIÓ DELS GRUPS MUNICIPALS DE UPM-PM, ESQUERRA-AM I COET PER DEIXAR 
SOBRE LA TAULA L’APROVACIÓ INICIAL DE LA CONSTITUCIÓ DE L’ENTITAT MUICIPAL 
DESCENTRALITZADA (EMD) DE L’ESTARTIT 
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El Sr. Alcalde cedeix la paraula al Sr. Lluís Coll, que llegeix el text de la moció, el qual es 
transcriu íntegrament a continuació: 
  
“MOCIÓ AL PLE 
 
Els principals arguments pels quals defensem que el tema quedi sobre la taula són els 
següents: 
  

- El dossier econòmic i els treballs realitzats per l'empresa Xaloc van ser entregats el 
dijous, dia 29 d'agost, per tant, no hi ha hagut temps material de poder estudiar amb 
atenció la documentació entregada i un tema d'aquesta importància no es pot sotmetre 
a votació amb tanta celeritat i urgència.  

 
- S'hauria de formar una comissió específica d'estudi amb participació de tots els grups 

municipals per poder debatre aquest assumpte abans de sotmetre'l a la seva aprovació 
inicial i de remetre tota la documentació a la Generalitat. És un assumpte que s'ha de 
tractar amb consens i rigor perquè ens hi juguem el bon funcionament del nostre 
municipi de cara al futur.  

 
- Aquest assumpte no ha estat prèviament dictaminat ni informat per tots els tècnics 

competents de cada àrea de l'Ajuntament i no s'ha motivat en cap moment la urgència. 
Els regidors de l'oposició no han tingut el suficient temps per examinar ni obtenir una 
còpia completa per cada regidor d'un exemplar per a la creació de l'EMD. Ni tampoc en 
comissió informativa s'ha pogut discutir els límits territorials, l'estudi econòmic financer, 
el repartiment del patrimoni, el personal que s'haurà de traspassar a l'EMD, ni tot el 
tema de competències i preus i taxes públiques que correspondran a l'EMD. 

 
- L'assumpte de la creació de l'EMD no és un tema que es pugui imposar per una majoria 

minsa de vots de regidors del ple (nou a vuit), sinó que és un tema que s'ha de fer amb 
consens i amb total transparència, participació ciutadana, i fins i tot, caldria plantejar si 
és necessari efectuar una consulta popular a tots els veïns del municipi.  

 
- A totes les comarques gironines no existeix cap EMD. Per tant, la creació a l'Estartit 

d'una EMD és una experiència nova, que convé que sigui estudiada amb molta cura i 
que la població pugui dir la seva opinió. En cap cas, la sol·licitud de creació de l'EMD ha 
de ser el preu polític que ha de pagar un alcalde per obtenir una majoria de govern. És 
un tema institucional i organitzatiu del futur de l'Ajuntament de Torroella de Montgrí i de 
l'Estartit.  

 
- Cal tenir en compte que a sol·licitud de qualsevol grup s'haurà de donar lectura íntegra 

de totes aquelles parts de l'expedient, d'informe o dictamen de l'acord de ple per la 
millor comprensió de l'assumpte que s'ha de votar, tal i com estableix l'article 93 del 
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Reglament d'Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Entitats Locals (Real 
Decret 2568/1996, de 28 de novembre). 

  
Per tant, per totes aquestes consideracions els grups de ERC-UPM i COET presentem aquesta 
MOCIÓ davant l'alcalde-president del ple per ser incorporada com a acord d’urgència, a fi i 
efecte que la proposta de sol·licitud de creació d'EMD a l'Estartit quedi a sobre la taula per un 
major i profund estudi d'aquesta proposta i es creï una comissió específica que tracti aquest 
assumpte, tot això en base al que estableix l'art. 97.3 del Reglament d'Organització, 
Funcionament i Règim Jurídic de les Entitats Locals”. 
 
Seguidament el públic aplaudeix.  
 
Finalitzat el debat, el dictamen se sotmet a votació i no s’aprova (vot favorable dels 4 
regidors/es del Grup d’Esquerra-AM, dels 3 regidors/a del Grup d’UPM-PM i del regidor del Grup 
del COET; i vot en contra dels 9 regidors/es dels Grups de CiU, L’EST i PP). 
 
Seguidament el públic aplaudeix.  
 
 
6. APROVACIÓ INICIAL DE LA CONSTITUCIÓ DE L’ENTITAT MUNICIPAL DESCENTRALITZADA 
DE L’ESTARTIT, A INSTÀNCIA DE L’AJUNTAMENT DE TORROELLA DE MONTGRÍ. EXP. 
703/11 (SECRETARIA) 
 
A petició del Sr. alcalde, el secretari llegeix el dictamen de la Comissió Informativa 
d’Administració i Comunicació de 29 d’agost de 2013, el qual es transcriu íntegrament a 
continuació: 
 
«Vist l’expedient núm. 703/11, corresponent a la constitució de l’Entitat Municipal 
Descentralitzada (EMD) de l’Estartit, a instància de l’Ajuntament de Torroella de Montgrí. 
 
Vist que el Ple de l’Ajuntament, en sessió extraordinària celebrada el 23 de març de 2002, va 
aprovar, per unanimitat, la creació del Consell Municipal de l’Estartit, l’aprovació inicial de les 
Bases reguladores de les competències i l’organització del Consell Municipal de l’Estartit, el 
nomenament del president del Consell Municipal de l’Estartit, com a òrgan unipersonal directe, i 
el nomenament dels membres de la Junta del Consell com a òrgan col·legiat de control, de 
conformitat amb els resultats de les darreres eleccions municipals. 
 
Vist que, en data 17 de juny de 2002, per decret d’Alcaldia, es va aprovar definitivament les 
Bases reguladores de les competències i l’organització del Consell Municipal de l’Estartit, les 
quals es varen publicar íntegrament al BOP núm. 129, de 5 de juliol de 2002.  
 
Vist que, com a norma complementària d’aquestes Bases, el 19 de maig de 2003, per decret 
d’alcaldia, es va aprovar el Reglament sobre el Règim de funcionament del Consell Municipal de 
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l’Estartit, el qual té per objecte regular el funcionament del Consell Municipal de l’Estartit i 
establir els principis de contingut bàsic de les Comissions que aquest pugui crear. El text íntegre 
d’aquest Reglament es va publicar al BOP núm. 106, de 4 de juny de 2003. 
 
Vist que, tant les Bases reguladores de les competències i l’organització del Consell Municipal 
de l’Estartit com el Reglament sobre el Règim de funcionament del Consell Municipal de 
l’Estartit foren objecte de modificació, segons decret d’alcaldia del dia 9 de desembre de 2003. 
Aquestes modificacions es varen publicar al BOP núm. 7, de 13 de gener de 2004. 
 
Vist que, sens perjudici de la creació del Consell Municipal de l’Estartit com a òrgan territorial 
que permetés la gestió municipal desconcentrada, el ple de l’Ajuntament, en sessió del dia 23 
de març de 2002, va acordar crear una comissió d’estudi per tal d’avaluar la viabilitat, 
conveniència i oportunitat de la creació d’una EMD a l’Estartit, amb l’objectiu que aquesta 
comissió obtingués les dades que permetessin conèixer no només la possibilitat jurídica de la 
seva creació, sinó les conseqüències que comportaria en el funcionament municipal (serveis, 
personal, etc.) i de quina manera repercutiria en els ciutadans del municipi a tots nivells, per tal 
que, en el seu cas, s’adoptessin les iniciatives corresponents. Aquesta comissió d’estudi estava 
formada per un representant de cadascun dels grups municipals que en aquell moment 
composaven l’Ajuntament de Torroella de Montgrí (UPM, ERC, CiU i LEI).  
 
Vist que, primer escrit de conclusions d’aquesta comissió d’estudi fou presentat a l’Ajuntament 
de Torroella de Montgrí el dia 23 d’abril de 2003 (RE núm. 2870), concloent: 
 

“1- Analitzada la viabilitat, conveniència i oportunitat de la creació d’una EMD a l’Estartit, 
es conclou, segons consta en document adjunt, que: 
 

1.1- la creació d’una EMD a l’Estartit pot ser viable. Prèviament, a través dels 
estudis encarregats caldrà evidenciar el compliment dels requisits de la 
legislació vigent. 

1.2- Atès que l’EMD té personalitat jurídica pròpia i ve regulada per llei, pot resultar 
convenient la creació d’una EMD a l’Estartit vista l’experiència que fins ara es 
té en el funcionament del Consell Municipal, quant a la prestació de serveis, 
atenció al ciutadà i funcionament en general de l’Estartit. 

1.3- Que és oportú continuar els tràmits necessaris per a justificar el compliment de 
requisits per a la creació d’una EMD a l’Estartit. 

 
2- Per això proposem al Ple de l’Ajuntament encarregar els informes tècnics que requereixi 
la Comissió d’Estudi per a la realització de l’expedient de creació de l’EMD. 
 
3- En el termini de sis mesos es presentarà un nou informe per part d’aquesta Comissió”. 

 
Vist que, a l’any 2004 l’Ajuntament va creure oportú contractar els serveis externs de 
consultoria i assistència per a la redacció de la 1a fase del projecte de constitució de l’EMD i, 
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després de la tramitació del corresponent expedient, la Junta de Govern Local, en la sessió del 
dia 26 de maig de 2004, va aprovar l’adjudicació del contracte de consultoria i assistència 
tècnica a la firma Viella & Xifra Advocats, CB, qui, el dia 3 d’agost de 2005 (RE núm. 5835), va 
presentar l’estudi per a un avantprojecte de constitució de l’Entitat Municipal Descentralitzada 
de l’Estartit, concloent el següent: 
 

“8. CONCLUSIONS 
 
Considerem que queda plenament acreditat que la constitució de la Entitat Municipal 
Descentralitzada de l’Estartit: 
 
a) No comportarà una pèrdua de qualitat en la prestació dels serveis generals del 

municipi. 
b) Que l’entitat podrà comptar amb els recursos suficients per a complir les seves 

atribucions, i 
c) Que concorren circumstàncies de naturalesa geogràfica, històrica, social, econòmica 

o administrativa que justifiquen la seva creació”. 
 
 
Vist que, en relació a l’anterior estudi, l’Ajuntament va considerar oportú profunditzar més en la 
viabilitat econòmica i financera de la futura Entitat Municipal Descentralitzada de l’Estartit, motiu 
pel qual el dia 25 de maig de 2006 va subscriure un contracte amb la Universitat de Girona per 
a la realització d’aquest assessorament. Aquest treball va anar a càrrec del Departament 
d’Empresa de la Universitat de Girona i el va dirigir el professor Dr. Josep Viñas i Xifra. Les 
conclusions d’aquest estudi eren les següents: 
 

“7. Conclusions: 
 

a. Raó de ser o no de l’EMD des d’un punt de vista econòmic i financer: L’Entitat 
Municipal Descentralitzada de l’Estartit és viable des d’un punt de vista econòmic 
financer perquè l’evolució d’ingressos del territori permet finançar els serveis que 
fins ara ja prestava i altres possibles serveis futurs, i perquè això no desequilibra 
econòmicament l’altre nucli de població, Torroella. 
 

b. Diferències significatives entre crear-la i no crear-la: Les diferències entre crear-
la o no crear-la no són massa importants, almenys a mig termini, fins on arriba 
l’estudi; només cal tenir en compte algunes economies d’escala negatives en els 
capítols 1 i 2 del pressupost de despeses. 

 
c. Partides pressupostàries que han d’augmentar: Les partides pressupostàries que 

han d’augmentar són les de despeses de personal i la compra de béns corrents i 
serveis, tot i que la seva importància és relativa en el conjunt del pressupost. 
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d. Partides pressupostàries que han de disminuir: Per la bona salut financera de 
l’EMD és important començar amb un endeutament nul, fins que, 
progressivament, es creïn les necessitats de finançament per utilitzar les fonts de 
préstecs. Per tant, estrictament disminuiran els interessos financers i els passius 
financers, en aquest segon cas també del pressupost d’ingressos. Tot i així, ha 
de quedar clar que les ràtios d’endeutament legals es calcularan sempre a nivell 
global de l’Ajuntament. 

 
e. Política financera: La política financera ha de ser que l’EMD mantingui uns nivells 

baixos d’endeutament, fet que es més fàcil d’aconseguir pel bon nivell 
d’endeutament de l’Ajuntament en conjunt. 

 
f. Política fiscal: Els increments impositius han de ser (en el valor global) entre un 

5% i un 10% anuals, tenint en compte que la pressió fiscal en aquests moments 
és bastant baixa en relació a la seva estructura pressupostària. 

 
g. Política de subvencions: La creació de l’EMD afavorirà les possibilitats de rebre 

ingressos en els capítols 4 i 7 del pressupost d’ingressos (subvencions corrents i 
de capital) perquè a l’Estartit tindrà una personalitat jurídica pròpia per 
presentar-se a convocatòries, com per exemple, el PUOSC, sense impedir que 
l’Ajuntament en conjunt pugui presentar-se a les mateixes ajudes que s’havien 
demanat en anys anteriors. 

 
h. Indicadors de gestió: Seria convenient que, a més dels indicadors quantitatius 

provinents dels pressupostos municipals, l’EMD valorés la seva eficiència i 
eficàcia mitjançant indicadors qualitatius, normalment anomenats indicadors de 
gestió. Seria una bona manera de comprovar que la descentralització en la 
gestió de determinats serveis millora la prestació d’aquests”. 
 

Vist que s’ha de tenir en compte que aquest estudi fou elaborat l’any 2006, prenent com a 
base els pressupostos de l’Ajuntament de Torroella de Montgrí dels anys 2001 a 2006 i una 
previsió pressupostària per als anys 2007 a 2010. 
 
Vist que el segon escrit de conclusions de la comissió d’estudi fou de data 11 d’abril de 2007, 
en el qual s’incorporava una proposta de delimitació de l’àmbit de l’EMD de l’Estartit (plànol de 
delimitació de 14.12.05), concloent: 
 
 “(...). CONCLUSIÓ: 
 

Considerem complerta la nostra feina, acompanyem els documents que es relacionen 
com annexes i entenem que: 
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1.- Des d’un punt de vista tècnic i legal es compleixen els requisits de viabilitat, 
conveniència i oportunitat d’una EMD a L’Estartit en els termes proposats als estudis en 
quan a àmbit, (l’acordat i establert a l’estudi), competències i viabilitat econòmica i 
financera. 
 
2.- Valorem l’esperit de consens manifestat pels grups polítics representats a l’Ajuntament 
com un factor positiu per fer viable la creació de l’EMD a L’Estartit. 
 
Per això proposem als  grups municipals CiU, UPM, ERC i LEI els següents acords de Ple: 
 
1.- Deixar l’acord d’iniciar l’expedient de creació de l’EMD a l’Estartit al nou consistori 
sorgit de les properes eleccions municipals 
 
2.- Atès que el consens ha estat la norma de treball d’aquesta comissió, recomanem no 
fer ús dels treballs i conclusions de la comissió d’estudi com element de confrontació 
durant la campanya electoral. 
 
3.- Vetllar que la creació de l’EMD suposi una millora en la prestació dels serveis 
municipals i en l’apropament de l’administració a tots els ciutadans del municipi”. 

 
Vist que, en aquest sentit, el Ple de l’Ajuntament, en la sessió de 12 d’abril de 2007, va 
acordar, per unanimitat, deixar l’acord d’iniciar l’expedient de creació d’una entitat municipal 
descentralitzada a l’Estartit al nou consistori que sorgís de les properes eleccions municipals, tot 
recomanant no fer ús dels treballs i conclusions de la comissió d’estudi com a element de 
confrontació durant la campanya electoral i vetllar perquè la creació de l’entitat municipal 
descentralitzada suposés una millora en la prestació dels serveis municipals i en l’apropament 
de l’administració a tots els ciutadans del municipi. 
 
Vist que, en data 4 d’agost de 2011, el Ple municipal va adoptar el següent acord en relació a 
la constitució de l’EMD de l’Estartit (exp. 703/11): 
 

o “1r. Iniciar expedient per a la constitució de l’Entitat Municipal 
Descentralitzada de l’Estartit. 

 
o 2n. Encomanar als Serveis Municipals la confecció de l’expedient 

esmentat, en el qual s’incorporaran els informes externs que s’indicaran 
seguidament, amb la corresponent justificació de la concurrència dels 
requisits legals i reglamentaris. 

 
o 3r. Facultar l’Alcaldia per tal que prengui totes aquelles decisions que 

siguin necessàries per contractar els següents informes externs: 
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a) Sobre la justificació que la constitució de l’entitat municipal 
descentralitzada no comporta una pèrdua de qualitat en la 
prestació dels serveis generals del municipi. 

b) Sobre la justificació que l’entitat pot comptar amb els recursos 
suficients per complir les seves atribucions. 

 
o 3r. Sotmetre al Ple de la corporació, un cop elaborat l’expedient de 

referència, l’acord de constituir l’entitat municipal descentralitzada de 
l’Estartit i seguir els tràmits legals previstos fins a elevar l’expedient 
complet a la Generalitat de Catalunya per a la seva aprovació. 

 
o 4t. Adaptar l’expedient i acords, en el seu cas, a les noves fórmules de 

descentralització administrativa que pugui establir la legislació de la 
Generalitat, en tant no s’hagi adoptat l’acord definitiu de constitució per 
part del Govern”.   

 
Vist que, en data 3 de maig de 2012 (RS núm. 2792) es va sol.licitar al XALOC de la Diputació 
de Girona l’emissió d’un informe a fi i efecte d’acreditar dos dels tres criteris per a la constitució 
de l’EMD:  
 

a) Si la constitució no comporta una pèrdua de qualitat en la prestació dels serveis 
generals del municipi. 
 
b) Si l'entitat pot comptar amb els recursos suficients per a complir les seves 
atribucions. 

 
Vist que, en data 6 d’agost de 2013, el tècnic de l’Àrea de Medi Ambient emet un informe i una 
proposta sobre els límits de l’EMD de l’Estartit. 
 
Vist que, en data 7 d’agost de 2013, l’Arxiver municipal emet un informe del patrimoni que, 
d’acord amb els límits establerts per a l’EMD de l’Estartit, correspondria a aquest ens. 
 
Vist que, en data 8 d’agost de 2013, per Decret d’Alcaldia núm. 1990/2013, s’ordena la 
incorporació dels següents documents a l’expedient núm. 703/11: 
 

1. Escrits de conclusions i plànol redactat per la Comissió d’estudi per avaluar la 
viabilitat, conveniència i oportunitat de la creació d’una Entitat Municipal 
Descentralitzada a l’Estartit (RE núm. 2870, de 23 d’abril de 2003), i escrit de data 
11 d’abril de 2007 i plànol de delimitació de data 14 de desembre de 2005. 
 

2. Estudi per a un avantprojecte de constitució de l’Entitat Municipal Descentralitzada 
de l’Estartit, redactat per la firma Nicolazzi, Viella & Xifra, Advocats, presentat a 
l’Ajuntament de Torroella de Montgrí el 3 d’agost de 2005, (RE núm. 5835). 
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3. Estudi de viabilitat econòmica i financera de l’EMD l’Estartit, redactat pel 

Departament d’Empresa de la Universitat de Girona i dirigit pel professor Dr. Josep 
Viñas i Xifra. 

 
Vist que, en data 19 d’agost de 2013 (RE núm. 6706, de 22 d’agost de 2013). el XALOC de la 
Diputació de Girona, i per a què consti a la corresponent Memòria, emet un informe acreditant 
el compliment de dos dels tres criteris per a la constitució de l’EMD de l’Estartit: que la seva 
constitució no comportarà una pèrdua de qualitat en la prestació dels serveis generals del 
municipi, i que l’EMD comptarà amb els recursos suficients per a complir les seves atribucions. 

 
Vist que, en data 22 d’agost de 2013 s’emet la Memòria per a la constitució de l’EMD de 
l’Estartit (la qual consta de la pròpia memòria i de 5 annexos), on s’acredita el compliment de 
les determinacions dels articles 79.1 i 80.2 del TRLMLC. 
 
Vistos els informes de Secretaria i d’Intervenció, de data 22 d’agost de 2013. 
 
Vista la voluntat política de constituir la “Comissió per a l’estudi de la constitució de l’EMD de 
l’Estartit”, a fi i efecte que analitzi tota la documentació que consta a l’expedient, proposi les 
observacions que consideri adients i emeti un dictamen sobre la viabilitat de la constitució de 
l’EMD de l’Estartit. 
 
Ateses les determinacions dels articles 60 i 79 a 83 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d'abril, 
pel qual s'aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya (TRLMLC); dels 
articles 39 a 47 del Decret 244/2007, de 6 de novembre, pel qual es regula la constitució i 
demarcació territorial dels municipis, de les entitats municipals descentralitzades i de les 
mancomunitats de Catalunya; de l’article 86.7 de la Llei orgànica 6/2006, de 19 de juliol, de 
reforma de l'Estatut d'Autonomia de Catalunya (EAC); de l’article 156 del Reial Decret Legislatiu 
2/2004, de 5 de març, pel qual s'aprova el Text refós de la Llei reguladora de les hisendes 
locals; dels articles 123 a 126 del Reial decret 2568/1986, de 28 de novembre, pel qual 
s’aprova el Reglament d’organització, funcionament i règim jurídic de les entitats locals; de la 
Llei estatal 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases de règim local (LRBRL); i de la resta 
de normativa de referència. 
 
Per tot això exposat, aquesta Comissió proposa al Ple l’adopció del següent acord: 
 
1r.- Aprovar inicialment l’expedient per a la constitució de l’Entitat Municipal Descentralitzada 
(EMD) de l’Estartit, a instància de l’Ajuntament de Torroella de Montgrí (exp. núm. 703/11), 
amb les determinacions que es recullen a la Memòria, de data 22 d’agost de 2013, que consta 
a l’expedient. 
 
2n.- Sotmetre el present acord i l’expedient que n’és objecte al tràmit d’informació pública 
durant el període de 60 dies hàbils, comptadors des de l’endemà de la darrera publicació del 

http://www.boe.es/boe/dias/2004/03/09/pdfs/A10284-10342.pdf
http://www.boe.es/boe/dias/2004/03/09/pdfs/A10284-10342.pdf
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corresponent anunci al BOP i al DOGC, durant el qual es podran formular les al·legacions o 
reclamacions que es considerin adients. El referit anunci també s’exposarà al tauler d'anuncis 
de la Corporació durant el mateix termini. 
 
3r.- Fer constar que, transcorregut aquest termini d’informació pública, en el cas d’haver-se 
presentat reclamacions o al·legacions, aquestes seran resoltes pel Ple. Seguidament, o en el 
cas de no haver-se presentat reclamacions o al·legacions, l’expedient es trametrà al 
Departament de Governació i Relacions Institucionals, juntament amb la resolució de les 
reclamacions o al·legacions presentades. 
 
4t.- Crear la “Comissió per a l’estudi de la constitució de l’EMD de l’Estartit”, comissió 
informativa de caràcter temporal, la qual estarà integrada per una presidència, que 
correspondrà a l’alcalde o regidor/a en qui delegui; per 6 vocalies que correspondran a un 
membre de cada grup polític municipal (actuant amb el sistema de vot ponderat); i per una 
secretaria, que l’ostentarà un funcionari/ària de la Corporació; i sol·licitar als 6 grups polítics 
municipals que designin els seus representants a la comissió mitjançant un escrit del portaveu 
adreçat a l’alcalde». 
 
El Sr. alcalde fa avinent que els diferents equips de govern han trampejat aquesta qüestió amb 
més o menys decisió, però probablement sense prou determinació. Exposa que la solució de 
compromís es va trobar ara fa 11 anys amb la creació del Consell Municipal de l’Estartit, 
indicant que han de recordar que es tracta d’una figura molt singular i única, que ha funcionat 
com una eina vàlida durant un temps, però que no té reconeixement explícit en el conjunt de 
l’ordenament administratiu municipal. Comenta que, més enllà de posicionaments ideològics, 
polítics o econòmics, no poden minimitzar el clam que representa aquesta petició, donat que no 
es tracta d’un sector minoritari o residual de veïns i veïnes. És del parer que les eleccions 
municipals són un baròmetre per constatar que es tracta d’una voluntat majoritària a la qual 
l’Ajuntament del conjunt del municipi no pot girar-se l’esquena.  
 
Fa avinent que, amb independència de si ell, com a alcalde o veí, pot estar més o menys 
d’acord amb l’EMD, el primer que es planteja és de si l’Estartit té o no té dret a l’EMD, 
recordant que fa massa anys que donen voltes al tema, que hi ha un consens més o menys 
ampli entre els diferents grups municipals, però, quan arriba el moment d’abordar-ho, ningú és 
prou valent per afrontar la realitat i tot es posposa al proper mandat. Exposa que, personalment, 
no voldria que això tornés a passar i que arribessin a les portes de les properes eleccions 
municipals amb la discussió novament al voltant de l’EMD. També indica que és lògic que, 
atesa la transcendència del tema, es generi debat, però creu que tots han de ser prou 
responsables per tal de no caure en la demagògia fàcil, donat que una EMD, en cap cas, 
representa la fi del municipi, com s’està plantejant darrerament. Comenta que qui digui això 
desconeix què representa aquest òrgan i quins són els lligams històrics, culturals i econòmics 
que uneixen Torroella i l’Estartit com a municipi. Considera que no poden ser conservadors per a 
algunes coses i progressistes per a d’altres; no poden reclamar drets i llibertats en uns àmbits i 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Ple 10/2013, de 5 de setembre de 2013 
 

235 

 

no en d’altres. Considera que han de ser coherents amb els seus plantejaments, ja que aquesta 
és l’única via per generar confiança. 
 
Seguidament el Sr. Sarquella exposa que li sap greu que la moció que han presentat no hagi 
estat aprovada. Fa avinent que COET, des de sempre, s’ha oposat totalment a la divisió del 
municipi i eren dels pocs que no portaven l’EMD al seu programa, donat que consideren que 
s’ha de treballar per a tot el municipi, amb la unió de tots. Recorda que, durant la campanya 
electoral, ja parlava d’unir, de mancomunar serveis amb municipis veïns, per la qual cosa se’l va 
tractar d’il·luminat. Indica que, segons la llei i la realitat, una EMD està pensada per a dues 
finalitats: en pobles de muntanya amb nuclis forestals aïllats, amb menys de 200 habitants, o 
en nuclis aïllats on és més eficient prestar serveis de forma separada. Recorda que, des de 
COET, han proposat mancomunar serveis amb pobles del voltant per ser més eficients en la 
seva prestació, posant com a exemple els casos de Llagostera, Caldes, Tossa, Santa Cristina, 
Calonge, Vidreres..., majoritàriament governats per CiU.  
 
Considera que l’Equip de govern el que vol és separar i el qui paga no són ells, sinó el poble. Fa 
avinent que els punts forts que estan defensant des del principi és que el poble ha de decidir, 
no podent ser consultat només cada quatre anys. Exposa que moltes vegades han demanat que 
el poble prengui les grans decisions: el contracte d’escombraries i la deixalleria, la piscina, la 
mesquita, les vaquetes... per a què existeixi una democràcia real i s’escolti les persones. Indica 
que, tot i estar en contra de l’EMD, en demana una consulta popular, però que abans s’informi 
bé a tothom. Es mostra content perquè els altres grups de l’oposició també s’han acollit a 
aquesta opció en la moció presentada. Seguidament demana al Sr. alcalde i a la resta de 
regidors de l’Equip de Govern que responguin, al finalitzar la seva intervenció, i de manera 
individual, si estan a favor de fer una consulta popular i que siguin les persones qui decideixin. 
Considera que, com altres, el tema de l’EMD s’ha portat d’esquenes a la població i demana si 
això és transparència. Creu que entre quatre es prenen les grans decisions que afecten a tots. 
Fa avinent que hi ha veïns, tant de Torroella com de l’Estartit, que tenen incertesa, por, 
desinformació... Afirma que el COET ha consultat la gent del carrer per veure què sabien de 
l’EMD i ha constatat que existeix una mala informació, la qual es podria haver anat explicant 
durant molts anys. Afirma que, si hagués estat una bona opció per a la gent i el territori, ara ells 
l’estarien defensant. Contràriament constata que els consideren l’antisistema particular perquè 
diuen les veritats i diuen el que senten al carrer.  
 
Seguidament exposa que cal analitzar l’actuació del LEI, avui L’EST, que ha estat a tots els 
equips de govern, durant molts anys i pactant amb uns i altres partits, essent un exemple de la 
cerca insaciable de poder. Exposa que cada vegada més gent de l’Estartit s’adona que, després 
de tenir un regidor governant tants anys i que ara gestiona gran part del pressupost municipal, 
només ha aconseguit portar el poble de l’Estartit i tot el municipi cap a enrere. Indica que 
també cal analitzar la gestió i que l’Equip de govern no ha tingut capacitat de gestió d’un 
contracte d’escombraries de 10 anys, que van impugnar i els van donar la raó, mentre que la 
segona vegada es va aturar per la resolució d’un comitè d’experts designat per ells, fent perdre 
diners al poble. Es demana, en aquest sentit, si seran capaços de gestionar un tema tan 
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important com l’EMD, que és per a tota la vida. Comenta que, en l’àmbit social, creen divisió i 
enfrontament al municipi, alhora que venen fum. Considera que cal parlar dels nuclis singulars o 
externs, els quals, com altres nuclis o urbanitzacions, estan deixats de la mà de déu, com és el 
cas de les Dunes o els Griells. Creu que només se’n preocupen cada quatre anys. Recordant 
paraules del Sr. alcalde constata que tot es quedarà igual, amb un òrgan de decisió política a 
l’Estartit, però el que no ha dit és que volen crear més polítics i més sous. Fa avinent que és 
vergonyós que no hi hagin 25.000 euros per als nostres nens i sí més de 69.000 euros pel 
president de l’Estartit i els seus regidors. Recorda que, des del seu nomenament com a regidor, 
va demanar informació i tots els estudis sobre l’EMD i, durant aquest temps, no se li havia fet 
arribar cap informació al respecte, fins al dossier entregat una setmana abans d’aquesta 
aprovació inicial. Creu que és una forma més de governar d’esquenes al poble. Conclou que, 
des de COET, diuen no a l’EMD, diuen no a la partició d’un municipi, diuen no que una part del 
municipi quedi a la lliure decisió d’una sola persona. Indica que, per respecte a les persones, 
diuen un no supeditat al resultat d’una consulta popular a tot el municipi, informant bé a totes 
les persones sobre els pros i els contres que pot suposar, tot creant prèviament un grup de 
treball polític i popular per estudiar la constitució de l’EMD. A continuació el públic aplaudeix. 
 
Seguidament el Sr. Coll fa avinent que felicita tota la gent que els acompanya per estar 
interessats en un tema que és el més important per al municipi. Exposa que vol recordar la 
intervenció d’UPM en el ple de 4 d’agost de 2011, relacionada amb l’inici de l’expedient de 
l’EMD: “Des d’UPM es proposa un replantejament urgent d’aquesta situació per intentar 
reconduir un consens que és vital i necessàriament democràtic. Encara hi ha temps i aquest 
primer error es pot entendre més com d’inexperts que no pas malintencionat intentant amagar 
informació a la ciutadania. Es proposa que es formi des d’ara mateix una comissió, evidentment 
proporcional als resultats electorals, amb representació de tots els partits de l’Ajuntament, i que 
sigui aquesta comissió la que treballi el projecte de forma seriosa i en profunditat. Serà aquesta 
comissió la que proposarà, després d’informar a la resta de regidors i als ciutadans, de les 
repercussions reals d’aquesta tramitació, l’inici de la tramitació administrativa de l’EMD. 
 
Si l’equip de govern no està d’acord amb aquesta proposta de mà estesa, amb aquesta 
proposta tan senzilla i democràtica que s’ofereix des de l’oposició, serà senyal inequívoca que 
alguna cosa vol amagar als regidors, com a legítims representants del municipi, i, el que és 
pitjor, a tots els ciutadans de Torroella i de l’Estartit, hagin votat o no els partits que formen el 
govern municipal. 
 
L’EMD s’ha de fer. Però s’ha de fer bé. Amb informació, amb transparència, amb fonament, 
amb un projecte que perduri en el temps, i això requereix estudis profunds i acurats, diàleg, 
confiança i compromís de tots. Amb l’EMD, si es fa amb aquestes premisses, hi ha de guanyar 
el municipi. I això és el que des d’UPM s’ofereix des d’ara mateix”.  
 
Recorda que la resposta del Sr. alcalde va ser: “L’alcalde expressa que li sorprèn el debat tenint 
en compte que només s’inicia l’expedient. S’està treballant amb seny i rigor. Es formarà una 
comissió integrada per tots els grups. Les competències ja es traspassaran al setembre. Cal 
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llegir bé el punt de l’ordre del dia: només s’inicia l’expedient”. Indica que han passat dos anys i 
no han estat convocats a cap reunió. Comenta que l’EMD no és fruit del consens i del pacte 
entre les diverses forces polítiques municipals, sinó que és el preu polític que paga CiU pels 
seus acords amb L’EST. És del parer que CiU és un partit massa important arreu de Catalunya 
perquè aquí es vengui tan fàcilment per un pacte per mantenir-se en el govern, donat que el 
preu és massa car per a les futures generacions. Recorda que els regidors de l’oposició 
representen un 50% de la població del municipi i no és digne de cap govern democràtic honest i 
transparent vetar-los la participació, denegar-los informació, entregar la documentació ja 
tancada quatre dies lectius abans del ple, impedir-los el dret legal de presentar esmenes, 
dificultar-los l’anàlisi de la documentació, i tot i que, pel poc temps que han disposat, sí que 
han trobat canvis substancials respecte informes anteriors, els quals podrien condicionar la 
viabilitat del projecte. Comenta que és inaudit que, si es busca el consens, es vagi d’aquesta 
manera, donat que és el projecte més important de la història del municipi. Considera que els 
que estimen aquest municipi volen participar en l’elaboració d’aquest projecte, aportant idees, 
debatent-les, treballant-les, posant punts en comú, conèixer-lo en profunditat i explicar-lo als 
ciutadans.  
 
És del parer que aquesta EMD es pot fer de dues maneres: si es fa bé, es donarà resposta a les 
demandes democràtiques del poble de l’Estartit; si es fa malament, d’amagatotis, a correcuita, 
buscant només un acord ràpid per seguir governant, serà l’inici d’un gran problema per a les 
properes generacions del municipi, considerant que això no s’ha de deixar als fills i néts. 
Considera que no es pot malbaratar una gran oportunitat per transformar-la en un problema de 
futur. Indica a l’Equip de govern que, d’aquesta manera, no trobaran la gent d’UPM i que, si ho 
fan així, és perquè tenen por de les aportacions d’idees o perquè pensen que tenen coses a 
amagar. També li demana per què li fa por que la gent, amb més temps, coneguin amb més 
profunditat el projecte, pactat només per tres o quatre persones. Creu que si no es fa així és per 
aprovar-ho ràpid, passar un tràngol d’un parell de setmanes i després ja estarà tot llest, i que 
els ciutadans de Torroella i l’Estartit no es mereixen aquest tracte. Afirma que, malgrat tot això, 
UPM no es tanca a una EMD i que molts membres d’UPM que viuen a l’Estartit han patit durant 
tots aquests anys la incomprensió i les males maneres d’alguns dels seus veïns pel sol fet de 
veure que les coses es poden fer i solucionar d’una altra manera, quan, molts d’ells, ja 
defensaven l’EMD quan el LEI no en volia ni sentir a parlar.  
 
Aprofita també per comentar unes paraules del Sr. Jaume Ripoll, vocal del Consell Municipal de 
l’Estartit, a la sessió del dia 3 d’agost: “Primer voldria dir que s’ha entregat aquesta 
documentació quatre dies abans d’aquest Consell Municipal i, amb la complexitat de tots els 
temes que intervenen, fa impossible la seva valoració en un termini tan breu per part nostra, 
com si fos un tècnic o un jurista que examinés aquest expedient, Tot i això, amb la 
documentació revisada s’han observat canvis substancials en relació als informes elaborats 
durant el 2003-2007 i el 2007-2001. Segurament, amb el panorama econòmic actual, 
aquests informes serien diferents o no. Això vol dir examinar detingudament tota la 
documentació. Sempre es parla de participació en el Consell Municipal de l’Estartit i, aquesta 
vegada, hi ha hagut una manca d’informació total. La manca de participació ciutadana i dels 
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diferents grups polítics representats a l’Ajuntament, i com també de les diverses comissions 
sectorials, de les quals formo part de dues, crec que és una manca de respecte i consideració 
que tota la gent que forma part d’aquestes comissions, que haurien debatut aquests temes 
amb molt d’interès, ni se’ls va informar res. UPM-Gent per l’Estartit no està en contra de la 
constitució de l’EMD, però sí que no estan d’acord amb la forma de tramitar aquest expedient, 
sense haver-hi pogut participar ni consensuar amb els diferents grups polítics municipals aquest 
document tan important per al poble de l’Estartit. Per això la nostra postura és la de votar en 
contra aquesta tramitació de l’expedient”.  
 
Seguidament li indica al Sr. alcalde que avui té una responsabilitat molt gran: es juga el futur 
d’aquest municipi per mantenir-se a la cadira i ho fa sense cap escrúpol a l’hora de trobar un 
màxim consens per un projecte d’aquesta envergadura, seguint el criteri de L’EST, i no de la 
gran majoria de ciutadans. Des d’UPM-PM li demanen que faci un exercici de responsabilitat i 
reconsideri molt seriosament la seva proposta. També demana a L’EST i al PP que facin un 
exercici de responsabilitat al poble de Torroella i l’Estartit, permetent als seus ciutadans que 
coneguin amb profunditat el projecte i que permetin a tots els grups de l’oposició un treball 
conjunt i honest per aportar-hi les seves idees i aportacions. Fa avinent que l’Equip de govern té 
la majoria absoluta en el ple, màxim òrgan de representació del poble, i que aquell representa la 
meitat dels veïns del municipi, per la qual cosa té la màxima responsabilitat de fer possible que 
aquest projecte sigui el de tots els ciutadans del municipi, no només de la meitat, ni de la 
majoria de l’Estartit, ni d’una minoria de Torroella. Demana que faci possible que sigui el 
projecte de tots, perquè afectarà tothom. Comenta que no fer-ho seria un engany a molts 
ciutadans i l’error més greu de l’Ajuntament democràtic perquè incidirà ara i en el futur.  
 
Recorda que la proposta d’UPM és clara: deixar aquest projecte a sobre la taula, posin un 
calendari clar per al seu estudi en profunditat i per a la seva explicació i presentació als 
ciutadans. Creu que així arribaran a consensos i que, en aquest sentit, el vot d’UPM seria positiu 
si el projecte es demostra beneficiós per a la gran majoria de ciutadans del poble. Fa avinent 
que, avui, UPM no pot votar sí perquè no es pot anar de pressa amb un projecte de gran 
complexitat, posant només una condició: que demostri que l’EMD és beneficiosa per a la gran 
majoria de ciutadans del poble i que no patiran cap increment d’impostos per culpa relacionada 
directament o indirectament amb aquesta població. Comenta al Sr. alcalde que, si no decideix 
apostar per la gran majoria de ciutadans per al màxim consens i la màxima participació per 
evitar els dubtes que els genera, el seu vot d’avui serà no. Confirma que canviar només 
dependrà de la pressa que tingui per fer les coses bé i amb el màxim consens, que és la seva 
responsabilitat com a alcalde i que espera que ho sàpiga gestionar com haurien fet els altres 
alcaldes que han ocupat aquest lloc. Li recorda novament que és una decisió que afectarà els 
ciutadans d’avui i del futur i li demana acord, consens, estudi en profunditat, coneixement i 
participació, i que són paraules que no li haurien de fer mai por, si el que busca és el millor per 
al poble. Li fa avinent que és un alcalde que ha d’aspirar a ser l’alcalde de tots i que ha de 
decidir.  
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Seguidament el Sr. Rufí exposa que aquests dies veuen amb tristor els esdeveniments que, de 
ben segur, afectaran el futur d’aquest municipi. Indica que parla de dies tristos perquè, mentre 
molts municipis mancomunen serveis, com Roses, Castelló d’Empúries, Sant Pere Pescador, 
l’Escala..., aquí s’està en debats de campanar, petits i minimalistes. Comenta que poc 
convençut deu estar l’Equip de govern del que està fent i de la manera com ho ha fet (a l’estiu, 
de pressa, d’amagatotis, d’intentar d’arribar al dia d’avui sense que ningú ho sabés, donant la 
informació als grups tard, fa una setmana, no donant cap informació al poble...). Indica que han 
col·laborat en els estudis i comissions fetes al llarg dels anys i que han arribat a la conclusió 
que l’EMD no és la solució, sinó l’inici de molts problemes dins del municipi, l’inici d’un 
enfrontament. Recorda que a l’any 2002 es van posar tots d’acord per donar una sortida a la 
descentralització de l’Estartit i es va crear el Consell Municipal, que només han passat 10 anys i 
ha anat agafant forma i que està donant un bon servei. És del parer que, en aquests moments 
de crisi econòmica, cal buscar fórmules que simplifiquin la gestió, que la facin més àgil i més 
propera, i no crear noves capes de l’Administració que l’encareixin i donin mal servei als 
ciutadans.  
 
Afirma que ara no vol entrar a parlar del contingut de l’expedient perquè està fet de pressa i 
corrents, i que té molts forats en l’àmbit econòmic, en l’àmbit històric, en l’àmbit social i en la 
delimitació, per la qual cosa no s’hauria de portar a ple. Constata que es parla d’un pressupost 
de 4 milions d’euros, però no es parla del volum de taxes que gestionarà, que passaran de 
l’Ajuntament a l’EMD; ni de la superfície que afecta; ni de la motivació de la inclusió de diversos 
àmbits com tota la propietat de la Torre Ponsa, la plana agrícola de l’àmbit proper al riu... 
Comenta que tot això és un petit detall i que, de principi, no estan d’acord en crear una EMD 
pel fet que és una eina obsoleta no creada per això i que, a l’àmbit gironí, no n’hi ha cap, 
mentre que a la costa només n’hi ha dues, tot i que no n’hi ha cap en municipis de les 
dimensions del municipi de Torroella i l’Estartit.  
 
Fa avinent que avui no s’està parlant de donar serveis a la gent, ni de millorar l’eficiència, sinó 
del fet que, des del 2002, LEI-L’EST ha estat sempre al govern, amb la qual cosa és 
corresponsable de totes les decisions preses al municipi, per la qual cosa no poden parlar de 
greuge. Exposa que avui estan parlant del preu d’un pacte, d’influències, de mercantilisme, 
d’especulació urbanística futura, fets que el Grup municipal d’ERC no ho tolerarà mai. Indica 
que cal molta responsabilitat a l’Equip de govern perquè, acords de plenari, durant aquests 
últims anys, n’hi ha hagut molt pocs. Recorda que n’hi va haver un al 2007, quan governava 
CiU i LEI, que, amb bon criteri, va decidir traslladar el problema al següent mandat i que 
decidissin les urnes. Comenta que, en aquella època, tots van col·laborar i es van fer estudis, 
mentre que avui només n’hi ha un sobre la taula i sense cap mena de contrast. És del parer que 
avui s’està cometent una irresponsabilitat absoluta sobre un tema que no se n’ha parlat i que la 
major part de la gent desconeix totalment, com es va constatar en la sessió informativa que van 
organitzar ahir. Malgrat això, considera, una part de la població potser sí que sap de què és 
parla perquè, d’una lectura ràpida de l’informe econòmic, es veu que algú ha tutelat tot allò, 
donat que els criteris que s’hi apliquen sempre són favorables a l’EMD i ningú ha defensat 
l’Ajuntament. Creu que hi ha un grup polític que ha tutelat tot aquest procés, que ha posat 
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pressió i, a l’haver passat 2 anys, és un guió que ja coneixen, ha posat pressió per tirar això 
endavant.  
 
Recorda al Sr. alcalde que, a l’iniciar aquest expedient a l’inici del mandat, on 6 regidors de 
l’Equip de govern eren nous, es van oferir per alentir aquest tema, per dosificar-lo i per parlar-lo, 
oferiment que li torna a plantejar en el dia d’avui, ja que no pot ser que 3 regidors facin un 
escac a l’Ajuntament. Afirma que cal calcular les conseqüències electorals de tot això, ja que en 
el sistema d’elecció de l’EMD hi ha un sistema electoral molt arcaic on es vota un president i on 
els vocals no es voten, sinó que, en funció dels resultats de cada partit a l’àmbit de l’Estartit, la 
Junta Electoral diu quants vocals pertoquen a cada partit. Constata que, amb els resultats de 
les darreres eleccions locals, el president seria de L’EST i hi hauria 5 vocals de L’EST i 1 de CiU, 
a més a més que L’EST també es podria presentar a les eleccions municipals de Torroella, amb 
la qual cosa es podria donar el cas que L’EST controlés el pressupost de 4 milions de l’EMD i 
que, amb els actuals 3 regidors, pogués controlar un 90% del pressupost de Torroella, 
constituint una anomalia democràtica que pot tenir conseqüències molt greus. 
 
Fa avinent que cal repensar aquest tema i demana que es deixi sobre la taula, recordant que és 
un municipi heretat, del qual no en són propietaris, sinó usufructuaris, que només hi són per 4 
anys i que no pot ser que es prenguin decisions per pressions i interessos. Creu que, més que 
una aprovació inicial, estan fent una rendició incondicional de l’Ajuntament. A continuació el 
públic aplaudeix. 
 
Seguidament la Sra. Comas exposa que avui proposen al ple l’aprovació inicial de l’expedient de 
tramitació de l’EMD després de més de 10 anys de feina en la què, en un o altre moment, tots 
els partits, llevat el COET que és de nova creació, hi han participat. Recorda que és un treball de 
10 anys, no un projecte nou. Fa avinent que l’EMD és la resposta actual que els dóna la llei a 
les reivindicacions d’un poble durant més de 27 anys, un poble que, en dues ocasions, ha 
recollit la signatura de més del 50% dels veïns amb dret a vot per demanar la segregació, un 
poble que, durant 7 legislatures, ha donat majoria absoluta de vots al partit que portava al seu 
programa la segregació i més endavant la creació de l’entitat municipal descentralitzada. Entén 
que aquest és un tema molt important per al municipi i que, com qualsevol canvi, pot crear pors 
i dubtes entre els veïns, sobretot després d’algunes mentides i d’algunes males informacions 
que s’han donat en els darrers dies. Creu que avui no és el moment de respondre totes les 
barbaritats que s’estan dient, ja que hi ha unes reunions previstes la setmana vinent per explicar 
qualsevol dubte, 
 
Considera que, en tot cas, algunes coses han de quedar ben clares: el municipi no es trenca, 
no es parteix. Indica que això no és una segregació, ni un pas previ a la segregació, sinó que és 
una descentralització d’un seguit de competències i els recursos necessaris per fer-hi front. Fa 
avinent que molts dels presents no notaran el canvi perquè a l’Estartit, des de fa 11 anys, hi ha 
el Consell Municipal, amb una seu, un personal propi i unes competències. Exposa que l’únic 
que fa l’EMD és normalitzar aquesta situació, ampliant en alguns casos les competències 
cedides al Consell, donant, en resum, més autonomia política, administrativa i econòmica a 
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l’Estartit, demanada des de fa molts anys. Considera que no estan demanant res dolent, i que 
no estan fent cap mal. Indica que els impostos no pujaran, directament o indirectament, per 
causa de tenir o no tenir una EMD, ja que tenir-la no suposa un sobrecost. Comenta que, per 
tant, en els propers anys l’Equip de govern que hi hagi decidirà si apuja o no els impostos sense 
cap afectació pel fet de tenir una EMD. 
 
És del parer que l’EMD no és una figura obsoleta ni poc democràtica. Recorda que fa 3 ò 4 anys 
el Sr. Rufí la veia molt bé i, des de llavors, la normativa no ha canviat. Creu que el seu 
posicionament pot canviar però l’entitat és la mateixa i els procediments també. Afirma que és 
una situació una mica estranya dir que s’està a favor d’una cosa i que és una bona solució per 
al municipi amb els 2 nuclis de població separats i, 4 anys més tard, tenint molt pocs vots a 
l’Estartit, dir que és una figura obsoleta i poc democràtica. Constata que aquesta EMD té la 
mateixa estructura que un ajuntament, amb un òrgan unipersonal i un de col·legiat, president i 
vocals com l’ajuntament té alcalde i regidors. Recorda que l’alcalde té tot un seguit 
d’atribucions que, a l’accedir al càrrec, moltes les delega en els diversos regidors de l’Equip de 
govern, fet que també podrà fer el president de l’EMD amb els vocals de la Junta de veïns.  
 
Entén que, de ben segur, alguns pensaran que, si realment l’EMD és bona per al nostre 
municipi, no té gaire sentit que s’hi oposin els grups de l’oposició i demana per què algun d’ells 
només hi veu aspectes negatius. Considera que és perquè tenir una EMD implicarà que mai 
més un alcalde podrà decidir no invertir ni un euro a l’Estartit durant el seu mandat. Creu que 
mai més invertir o no invertir a l’Estartit serà la decisió discrecional de ningú, no havent-hi 
ciutadans de primera i de segona categoria segons qui governi, i el rèdit electoral no serà motiu 
de fer inversions en un costat o en un altre. Afirma que hi haurà uns mínims establerts tenint en 
compte la població d’un i de l’altre, tenint en compte que l’Estartit és un nucli turístic que 
durant l’estiu té més població, i tenint en compte els impostos que es recapten als dos nuclis. 
Recorda que l’Estartit recapta prop de la meitat dels impostos del municipi i que es paguen 
moltes coses de Torroella i de l’Estartit amb aquests impostos. Fa avinen, però, que un nucli 
turístic com l’Estartit, sense inversions, no poden ser un destí competitiu, i si no ho són, els 
turistes escolliran un altre de destí perquè són indiferents als problemes polítics d’aquí. 
Considera, això sí, que si no vénen turistes, comportarà una pèrdua tant per a Torroella com per 
a l’Estartit, i és per això que cap dels presents es poden arriscar a tornar a patir una situació 
similar a la legislatura 2007-2011. 
 
Creu que és un tema prou important com perquè tots hi tinguin dubtes, sap que no serà una 
transició fàcil, però també es mostra convençuda que, si aquest tema no passés avui per ple i 
s’aprovés una EMD, molts dels que estan aquí asseguts no notarien cap canvi. Demana als que 
tinguin dubtes que participin a les reunions que es faran la setmana vinent i exposin les seves 
qüestions. Recorda que l’acord d’avui és un inici, on es poden presentar al·legacions, fer 
propostes, fer canvis al document... Recorda que qui tindrà la darrera paraula per a la 
constitució de l’EMD serà la Generalitat, no l’Ajuntament, decidint si és viable per al nostre 
municipi. Demana un vot de confiança a aquesta EMD i que preguntin sobre tots els dubtes que 
tinguin a les reunions de la setmana vinent. A continuació el públic aplaudeix. 
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El Sr. Navarrete fa avinent que, estudiat l’expedient, no té arguments per no votar a favor de la 
seva tramitació, donat que compleix els requisits tècnics, jurídics i econòmics. Afirma que una 
altra qüestió és que la Generalitat acabi aprovant la constitució de l’EMD, que és la institució 
que té la competència per a l’aprovació definitiva. Considera que és convenient fer ara la 
tramitació de l’expedient perquè és un compromís que va fer constar en el programa electoral 
de les darreres eleccions municipals, com altres grups municipals, i creu que és just i necessari 
complir amb allò que s’havien compromès. A continuació el públic aplaudeix. 
 
El Sr. alcalde agraeix les intervencions dels portaveus dels diferents grups polítics. Fa avinent 
que l’expedient no es fa de pressa, ni d’amagat, ni és fruit d’un pacte polític, ni és una 
irresponsabilitat, sinó que ara cal explicar-lo sense por a tothom per poder aconseguir una EMD 
que s’adapti al nostre municipi, sabent que qui tindrà la darrera paraula per a la seva constitució 
serà la Generalitat. Creu que cal que tothom faci un acte de consciència per determinar si 
l’Estartit té dret a aquesta EMD. Recorda que no hi ha pors, ni es fan les coses d’amagat, ni es 
fan les coses entre quatre, ni hi ha un escac de tres regidors. Agraeix les paraules del Sr. Coll 
de voler participar i li indica que ara és el moment, amb més de tres mesos per endavant i a 
través de la comissió d’estudi, per participar i revisar i millorar l’expedient. Recorda que també 
ho podrà fer tota la població perquè hi haurà actes informatius per explicar l’EMD en detall i on 
es podran plantejar tots els dubtes existents, a més a més de poder presentar al·legacions i 
suggeriments durant l’exposició pública. A més a més, indica que la Generalitat, abans de 
l’aprovació definitiva, haurà de disposar dels informes de la Direcció general d’Administració 
Local, de la Comissió de Delimitació Territorial i de la Comissió Jurídica Assessora. Considera 
que cal tirar-ho endavant perquè són molts anys de reivindicacions i cal ser coherents perquè la 
incoherència o la mala informació d’alguns grups polítics crea la mala imatge cap els polítics. És 
del parer que ha arribat el moment per asseure’s tots i agafar l’expedient i parlar-ne i, si cal, fer-
ho cada setmana. Demana que no es faci demagògia, que no s’enganyi el ciutadà, que no es 
donin xifres errònies com que el president/a cobrarà 70.000 euros i que es doni la informació 
correctament, que hi hagi transparència.  
 
Comenta que hi ha moltes EMD’s a Catalunya i a l’Estat i aquesta potser seria la primera de les 
comarques gironines, tot i que n’hi ha alguna altra d’interessada, com és el cas d’Empuriabrava 
al municipi de Castelló d’Empúries. Considera que l’EMD de l’Estartit és un ens que ja fa molts 
anys que podria funcionar, com ha funcionat el Consell Municipal de l’Estartit, amb la diferència 
que l’EMD tindria personalitat jurídica pròpia, la qual cosa comportaria l’existència de les figures 
d’un secretari-interventor i de càrrecs electes, les quals s’hauran d’acabar de configurar. Creu 
que, si es reuneixen, en parlen, es fan aportacions, podran estar orgullosos d’haver tirat 
endavant un procés que, incomprensiblement, moltes vegades ha quedat aturat a les portes 
d’unes eleccions municipals, amb el consegüent conflicte dialèctic electoral, i creu que això s’ha 
d’acabar i que la Generalitat acabi decidint l’existència o no de l’EMD de l’Estartit. A continuació 
el públic aplaudeix. 
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El Sr. Sarquella comenta aspectes de les intervencions del Sr. alcalde i de la Sra. Comas. Així, 
fa avinent que parlen de reunions de després de l’aprovació, del fet que no es trenca el 
municipi, per la qual cosa demana que posin el mapa que delimita l’EMD. Respecte al fet que 
no es notarà, que tot serà igual, demana per què es fa. Envers el fet que hi haurà més 
autonomia política, el que no vol el poble són més polítics. Quant al fet que el president 
delegarà atribucions, indica que ja es pot fer ara. En relació al fet que no vinguin turistes és un 
risc, demana si no han vist com està l’Estartit i com es queixa la gent. Considera que el que 
succeeix és que no estan al carrer, sinó tancats al despatx i anant a fires d’immersió. 
Seguidament entra en el tema dels imports de l’informe del Xaloc per indicar que, a l’annex 4, 
pàgina 11, estableix que les retribucions del president/a i 6 càrrecs electes de l’EMD seran de 
69.900 euros anuals, fet que representa 832,14 euros/mes sense les pagues dobles. També 
indica que s’hi determina que les indemnitzacions dels càrrecs electes s’inclourien al capítol 2 
del pressupost i demana si s’inclou a l’1, al 2 o depèn del moment. Respecte al sou del 
secretari-interventor comenta que, a la pàgina 9, on es determina el nou personal, s’hi fa 
constar la necessitat d’un secretari-interventor amb dedicació total i exclusiva, amb un cost de 
63.840 euros, amb Seguretat Social inclosa. Finalment recorda que, a la seva intervenció 
inicial, ha demanat una resposta i la torna a demanar, recordant la pregunta: Sr. alcalde, Srs. 
regidors de l’Equip de govern, els demano que un per un responguin al final de la meva 
intervenció i públicament la pregunta de si estan a favor de fer una consulta popular i que siguin 
les persones del municipi, degudament informades, les que decideixin. Demana si ho poden 
respondre un per un.  
 
La Sra. Matas planteja un aclariment al secretari, demanant si els membres que composarien la 
junta de veïns són membres electes, a la qual cosa li respon que no són elegits directament. La 
Sra. Matas considera, així, que aquests membres presumptament no electes no podrien cobrar 
indemnitzacions i que els 69.900 euros serien presumptament per a la presidència, a la qual 
cosa li respon que aquest és un aspecte econòmic de l’informe del Xaloc que no li pot confirmar 
concretament. La Sra. Matas constata que, tot i que no fossin càrrecs electes, seria injust 
perquè, si han acceptat el nomenament del grup polític que representen, treballar per a la junta 
de veïns, fins i tot amb funcions delegades, haurien de tenir alguna compensació econòmica, a 
la qual cosa no es mostra contrària. Indica que li sembla, perquè no ho va viure, que, quan es 
va constituir el Consell Municipal de l’Estartit, es va prendre la decisió de fer aquesta aportació 
als membres de la junta de veïns o de govern que es digués en el seu moment, i hi van haver 
informacions, que desconeix, que això era il·legal i no es podia fer, per la qual cosa demana que 
es vigili què es diu, com es diu, com s’escriu, perquè després hi ha aquestes confrontacions que 
no tindrien perquè ser-hi i hi ha acusacions de manipulació de dades que no ho són perquè són 
les dades que consten al document i que, segurament, no són legals. Creu que pot ser un 
lapsus, ni que sigui una responsabilitat del Xaloc, però qui és responsable de portar aquest 
document a aprovació inicial amb aquestes dades és l’Equip de govern. Fa avinent que, si hi ha 
alguna dada que no sigui així, ja s’aclarirà. A continuació el públic aplaudeix. 
 
El Sr. Coll exposa que, en relació amb les paraules de la Sra. Comas, referents al fet que hi ha 
hagut polítics que no han invertit un euro a l’Estartit, UPM sempre ha cregut amb un sol territori, 
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Torroella i l’Estartit, i li farà arribar una relació de totes les feines i tasques que han fet els seus 
companys que han estat regidors durant el citat període per a què pugui comprovar que han 
treballat per al bé del municipi. Al Sr. Navarrete li fa avinent que el felicita si s’ha pogut estudiar 
tot l’expedient i li demana si té un informe del seu cap d’àrea que, amb els 7 policies locals i els 
5 interins, es podrà fer la feina a l’Estartit, fet que li confirma. També demana si el Sr. Aladid ha 
fet el mateix amb la Brigada, si 7 persones de la Brigada podran fer el manteniment de 
l’Estartit. Finalment li indica al Sr. alcalde que sí que són coherents perquè, des de fa dos anys, 
li van demanar de participar i no li han dit ni piu, i ara demana col·laboració, quan només hi ha 
60 dies. A continuació el públic aplaudeix. 
 
La Sra. Bassa comenta que vol fer una reflexió sobre el discurs del Sr. alcalde, on ha parlat de 
coherència, de transparència, de fer les coses ben fetes... Indica que l’Equip de govern va rebre 
l’informe econòmic el 29 d’agost, fa una setmana, els el van entregar a l’oposició a informatives 
fa quatre dies, i no a tots als regidors, sinó una còpia per grup polític. Li demana que, si vol ser 
tan transparent, per què no explica l’EMD i l’informe econòmic abans de tramitar-ho, recordant 
que això comportarà que ells, i altres veïns, hagin de contractar advocats per fer les 
al·legacions. Li indica que, si vol ser transparent i fer les coses bé, retiri ara l’expedient, faci les 
reunions amb tothom i després, si vol, la tramiti. A continuació el públic aplaudeix. 
 
El Sr. Rufí fa avinent a la Sra. Comas que de les inversions del període 2007-2011, en els anys 
que LEI va estar al govern, no s’hi referirà perquè no val la pena, donat que li pot demanar al 
seu company. Comenta que el Sr. alcalde els està explicant el conte d’Alícia al país de les 
meravelles, perquè dir que la creació d’una EMD no tindrà efectes en el municipi no és cert del 
tot. Creu que no es poden espolsar la responsabilitat dient que serà la Generalitat qui decidirà 
perquè la responsabilitat primera és a l’Ajuntament, donat que serà una decisió amb un calat i 
unes conseqüències futures durant molts anys. Recorda que, d’acord amb la llei, si s’aprova la 
constitució de l’EMD, s’haurà de fitar el seu terme, amb unes fites físiques, les quals sempre 
tenen conseqüències amb les propietats. Comenta que la delimitació plantejada és una partició 
sui generis perquè, en alguns casos, respecta propietats senceres, com la Torre Ponsa, i en 
altres casos no respecta res, ni camins, ni recs, ni planejament urbanístic, demanant per què 
els fa por partir polígons urbanístics. Demana també per què s’indica a l’expedient que, quan se 
segueixen camins, recs i corriols en la delimitació, aquests seran de l’EMD. Indica que, si el 
Consell Municipal de l’Estartit funciona molt bé en aquests moments, no pot ser que ara es 
facin invents com aquest. Demana més cura, que es deixi l’expedient sobre la taula i que se’n 
parli, recordant que només seran 60 dies hàbils, no pas 3 o 4 mesos. Creu que s’està venent 
un conte d’una qüestió real, que té unes conseqüències.  
 
El Sr. alcalde indica a la Sra. Bassa que no entrarà en aquest debat estèril, donat que es faran 
tot un seguit de reunions, i que no calen advocats per a al·legacions perquè s’obre un període 
ampli per si troben qualsevol dubte o mancança en l’expedient, si escau, rectificar-lo i seguir 
caminant. Al Sr. Rufí li indica, en relació als límits de l’EMD, que ja s’ha explicat i que, si es vol 
entendre, es pot entendre, però que, baixant de la muntanya a la plana és molt difícil fer la 
delimitació de l’àmbit de l’EMD sense afectar ningú. Constata que, quan es presentin les 
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al·legacions, s’estudiaran i resoldran, i recorda que la delimitació anterior semblava el dibuix 
d’una serra, amb entrades i sortides segons la voluntat dels propietaris del moment. Exposa que 
s’ha agafat un camí, un torrent o un rec per marcar l’àmbit. A continuació el públic aplaudeix. 
 
Finalitzat el debat, el dictamen se sotmet a votació i s’aprova per majoria absoluta (vot favorable 
dels 9 regidors/es dels Grups de CiU, L’EST i PP; i vot en contra dels 4 regidors/es del Grup 
d’Esquerra-AM, dels 3 regidors/a del Grup d’UPM-PM i del regidor del Grup del COET). 
Seguidament el públic aplaudeix. 
 
 
7. DONAR COMPTE DE L’APROVACIÓ DEFINITIVA D’INSTRUMENTS DE PLANEJAMENT 
URBANÍSTIC 
 
El secretari dóna compte que la Comissió Territorial d’Urbanisme de Girona, en sessió de 23 de 
juliol de 2013, va aprovar definitivament el següent instrument de planejament urbanístic:  
 

- Pla especial urbanístic PEU La Pedrera – La Bolleria, promogut per les senyores J. i F. S. 
G. (exp. 778/11). 
 

El Ple se’n dóna per assabentat. 
 
 
8. DONAR COMPTE DEL DECRET NÚM. 42/2013 DICTAT PEL JUTJAT CONTENCIÓS 
ADMINISTRATIU NÚM. 10 DE BARCELONA EN EL MARC DEL RECURS CONTENCIÓS 
ADMINISTRATIU NÚM. 240/2013, INTERPOSAT PER MORENO 2001 SL CONTRA 
L’AJUNTAMENT DE TORROELLA DE MONTGRÍ. EXP. 782/13 (SECRETARIA) 
 
El secretari dóna compte del Decret núm. 42/2013, de 23 de juliol, del Jutjat Contenciós 
Administratiu 10 de Barcelona, en el marc del recurs contenciós administratiu núm. 240/2013, 
interposat per Moreno 2001 SL contra el Decret d’Alcaldia núm. 967/2013, de 19 d’abril, pel 
qual es desestimen els recursos de reposició interposats contra les liquidacions de l’impost 
sobre l’increment de valor dels terrenys de naturalesa urbana 20121926, 20121927, 
20121928, 20121929, 20121930, 20121931, 20121932, 20121933 i 20121934.  
 
L’esmentat Decret núm. 42/2013 declara per desistida la part recurrent i la finalització del 
procediment. 
 
El Ple se’n dóna per assabentat. 
 
 
9. DONAR COMPTE DE LA SENTÈNCIA NÚM. 585/2013 DICTADA PEL TRIBUNAL 
SUPERIOR DE JUSTÍCIA DE CATALUNYA, EN EL MARC DEL RECURS D’APEL·LACIÓ 
69/2013 INTERPOSAT PER L’AJUNTAMENT DE TORROELLA DE MONTGRÍ CONTRA LA 
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SENTÈNCIA NÚM. 272/2012 DEL JUTJAT CONTENCIÓS ADMINISTRATIU NÚM. 2 DE 
GIRONA, ESTIMATÒRIA DEL RECURS CONTENCIÓS ADMINISTRATIU NÚM. 134/2011 
INTERPOSAT PEL SR. J. S. P. I LA SRA. M. J. Q. T. CONTRA L’AJUNTAMENT DE TORROELLA 
DE MONTGRÍ. EXP. 467/11 (SECRETARIA) 
 
El secretari dóna compte de la Sentència núm. 585/2013, de 18 de juliol, de la Secció Segona 
de la Sala Contenciosa Administrativa del Tribunal Superior de Justícia de Catalunya, en el marc 
del recurs d’apel·lació núm. 69/2013, interposat per l’Ajuntament de Torroella de Montgrí 
contra la Sentència núm. 272/2012 del Jutjat Contenciós Administratiu núm. 2 de Girona, 
estimatòria del recurs contenciós administratiu núm. 134/2011, interposat pel Sr. J. S. P. I LA 
SRA. M. J. Q. T.  contra la desestimació per silenci administratiu de la sol·licitud de justipreu i 
pagament per l’expropiació de la finca de la qual eren titulars en una quarta part cadascun d’ells 
i que va ser expropiada per l’Ajuntament de Torroella de Montgrí segons el conveni signat el 15 
de desembre de 2000. 
 
L’esmentada Sentència núm. 585/2013 estima l’apel·lació deduïda per l’Ajuntament de 
Torroella de Montgrí –amb l’oposició del Sr. J. S. P. i la Sra. M. J. Q. T.- i, conseqüentment, 
declara nul·la la Sentència núm. 272/2012 del Jutjat Contenciós Administratiu núm. 2 de 
Girona, amb reposició d’actuacions processals.  
 
El Ple se’n dóna per assabentat. 
 
 
B) PART DE CONTROL 
 
11. DONAR COMPTE DELS DECRETS DE L’ALCALDIA I DE LES REGIDORIES DELEGADES 
DEL NÚM. 1764 AL NÚM. 2050, CORRESPONENTS AL PERÍODE COMPRÈS ENTRE EL 16 
DE JULIOL DE 2013 I EL 14 D’AGOST DE 2013 
 
De conformitat amb el que estableix l’article 42 del Reial decret 2568/1986, de 28 de 
novembre, pel qual s’aprova el Reglament d’organització, funcionament i règim jurídic de les 
entitats locals (ROF), el Sr. alcalde exposa als membres del Ple que han tingut a la seva 
disposició les resolucions que ha adoptat i les resolucions dictades per les regidories delegades 
del núm. 1764 al núm. 2050, corresponents al període comprès entre el 16 de juliol de 2013 i 
el 14 d’agost de 2013, per tal que els regidors coneguin el desenvolupament de l’administració 
municipal als efectes del control i fiscalització dels òrgans de govern previstos en l’article 
22.2.a) de la Llei estatal 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases del règim local (LRBRL). 
 
En relació amb aquestes tasques de control i fiscalització del govern municipal, es deixa 
constància que els portaveus dels diversos grups del consistori que no formen part del govern 
municipal han anat rebent les actes de les Juntes de Govern Local, motiu pel qual no es 
relacionen els acords adoptats en aquesta part de control del Plenari. 
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12. PRECS I PREGUNTES 
 
El Sr. alcalde cedeix la paraula al Sr. Sarquella, qui exposa que, per tercera i última vegada, 
demana la resposta a la seva pregunta de la consulta popular per a què el poble vegi la 
democràcia real que defensa l’Equip de govern. Demana la reducció del sou dels tècnics que 
cobren més de 50.000 euros i dels polítics, sobretot de l’Equip de govern, per la mala gestió 
que fa al municipi i per la no obtenció de resultats, a més a més de reduir les Juntes de govern 
de dues a una perquè s’hi aproven 1 ó 2 punts i es podrien estalviar més de 3.000 euros 
mensuals i de 40.000 anuals.  
 
El Sr. Coll demana que, per transparència econòmica, totes les modificacions pressupostàries 
es passessin pel ple. Sol·licita també l’aportació que ha fet l’Ajuntament al centre de distribució 
d’aliments del municipi. Comenta que li sobta que s’incrementi un 25% l’aportació inicial de les 
llars de jubilats i, si s’han trobat recursos per finançar-ho, recordant que hi ha el moviment groc, 
present als dos darrers plenaris, al qual els haurien de donar aquest suport econòmic per la llar 
d’infants. Respecte a una partida pressupostària de 8.629 euros, qualificada com la redacció 
d’un edifici de serveis a la plaça John Lennon, sol·licita si no ho poden fer els Serveis Tècnics 
municipals. Considera que és important que l’Ajuntament doni suport als pares per a què els 
seus fills puguin gaudir de les activitats de lleure i esportives organitzades per l’Ajuntament, 
aportant-hi 2.317 euros a 22 menors, però demana que en el decret de concessió s’hi inclogui 
el nom de les famílies beneficiades. A continuació el públic aplaudeix.  
 
El Sr. alcalde indica al Sr. Sarquella que, en relació a la consulta popular per l’EMD, si s’ha de 
considerar, arribat el moment, de fer-la, es faria. Indica que si li pregunta si la faran, li fa 
avinent que, a dia d’avui, no la faran, tot i que, si els fets ho requerissin, com en altres 
consultes plantejades, i veient el supòsit particular, es faria. Al Sr. Coll li indica que no totes les 
modificacions pressupostàries han de passar per plenari.  
 
La Sra. Pibernat indica al Sr. Coll que el centre de distribució d’aliments és un projecte molt 
important per a la població i necessari per dignificar l’entrega d’aliments. Comenta que, 
efectivament, s’han destinat diners a aquest CDA i li confirmarà l’import exacte. Respecte al fet 
de conèixer el nom de les famílies destinatàries dels ajuts, li fa avinent que, si es poden donar, 
se li entregaran. 
 
La Sra. Bartomeus comenta al Sr. Coll que la redacció del projecte dels vestidors de la plaça 
John Lennon s’ha encarregat a la Diputació i arribarà a les properes setmanes. Recorda que, 
sempre que es pot, es miren de fer els projectes des dels Serveis Tècnics i que, actualment, 
estan fent tot un seguit de tasques que s’encarregaven a fora i, per tant, no han pogut assumir 
aquest projecte i s’ha encarregat a la Diputació. 
 
El Sr. Sarquella recorda que la seva pregunta era per a què cada regidor digués la seva però li 
és igual perquè responen el que volen. Indica al Sr. alcalde que li està dient que, si el poble ho 
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demana, faran la consulta en 60 dies. Així, incentiva el moviment groc a demanar una consulta 
popular per si s’ha de pagar o no l’educació dels fills. Recorda que Suïssa, un país que no creu 
que vagi malament, fa entre 4 i 7 consultes anuals i dóna l’opció que el seu poble decideixi. 
 
 
I no havent-hi cap altre assumpte a tractar, el Sr. alcalde aixeca la sessió, essent les ¾ i 5 
minuts d’11 del vespre, i per a constància d’allò que s’hi ha tractat i dels acords presos, estenc 
aquesta acta que signa el Sr. alcalde i la certifico amb la meva signatura. 
 
 
 
 
 
Jordi Cordon i Pulido    En dono fe - Josep Rovira i Jofre 


